
Protokół Nr XXII/2013 

z sesji Rady Gminy Dobre odbytej w dniu 6 marca 2013 roku
w lokalu Urzędu Gminy w Dobrem .

Obrady rozpoczęły się o godzinie 9 00  i trwały do godziny 14 55.

Do pkt.1.Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy pan Ryszard
Szczurowski , powitał wszystkich zebranych , poinformował ,że w sesji 
udział bierze 13 radnych co stanowi 87 % ustawowego składu rady , w związku z 
tym sesja władna jest do podejmowania uchwał.
Radni nieobecni w chwili rozpoczęcia :
1.Jakub Chojecki,
2.Andrzej Zagrodzki.
Lista obecności na piśmie w załączeniu .
Następnie Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad /na piśmie w 
załączeniu /.
Uwag do porządku nie zgłoszono .

Do pkt.2.Informacja o pismach , które wpłynęły do Rady Gminy :

1/pismo firmy MOBILIS w Mińsku Maz. Kierowane do GZAS w Dobrem 
  do wiadomości Rady Gminy w sprawie  zapewnienia opieki dzieciom w czasie 
  przewozu   ,
2/rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Mazowieckiego  w sprawie stwierdzenia
  nieważności części  uchwały Nr XXI/177/12  w sprawie Regulaminu utrzymania
  czystości i porządku na terenie gminy Dobre / wszyscy radni otrzymali xero w 
  materiałach na sesję/,
3/ uchwała RIO  w sprawie opinii o prawidłowości planowanej kwoty długu Gminy 
  Dobre na lata 2013 – 2020 / wszyscy radni otrzymali xero uchwały/,
4/uchwała RIO  w sprawie opinii o możliwości sfinansowania  planowanego deficytu 
  budżetu określonego w uchwale budżetowej Gminy Dobre na 2013 rok /wszyscy
  radni otrzymali xero uchwały /,
5/pismo Mińsko Mazowieckiego Stowarzyszenia NASZ SZPITAL  w sprawie 

   jakiejkolwiek pomocy na rzecz stowarzyszenia ,
6/pismo Rady Rodziców Szkoły Podstawowej w Dobrem o udzielenia odpowiedzi na 
  pismo z dnia 13 grudnia 2120 roku ws prawie bezpłatnego dostępu do hali 
  sportowej dla dzieci ,
7/pismo Gminnej Spółdzielni „Samopomoc Chłopska „ w Dobrem  o rozpatrzenie 
  problemu i podjęcie decyzji  dotyczącej dalszej możliwości  wykorzystywania 
  samoobsługowej myjni bezdotykowej w związku z odmową  podpisania przez 
  Wójta  Gminy umowy na odprowadzanie ścieków  powstających na myjni ,

Przew. Rady Gminy   -  pismo firmy PKS MOBLILIS jest tylko do wiadomości Rady 
Gminy , ale skierowane jest do pani Dyrektor i myślę ,że pani Dyrektor w tym 
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temacie udzieli informacji jak to będzie i zabezpieczy tę opiekę jeśli jest wymagana 
przepisami prawa 
Radny W. Szymański – mam prośbę odnośnie pierwszego pisma  proszę nie mieszać
mnie jako pracownika tej firmy bo bywają przypadki ,że jestem mieszany .Że jako 
pracownik tej firmy dbam  o interes firmy . Ja z tym pismem nie mam nic wspólnego 
Przew. Rady Gminy – ja myślę,  zresztą  jak chyba wszyscy radni ,że jest to sprawa 
firmy i kierownictwa . A to , że akurat Pan radny jest tam pracownikiem myślę ,że to
nie ma najmniejszego znaczenia . Od pani Dyrektor chcielibyśmy taką informację .
Jeżeli chodzi o pismo Wojewody Mazowieckiego stwierdzające nieważność części 
uchwały dot. regulaminu śmieciowego jest tutaj ogrom przepisów.
Wójt Gminy – te zastrzeżenia kwintesencji uchwały nie podważają . Wojewoda 
zakwestionował jedna rzecz i to wszystkim gminom po kolei . Te przepisy były w 
naszej starej uchwale i było dobrze . Moment zmiany tych przepisów Wojewoda 
potraktował jako moment wyczyszczenia tematu .  To co jest zawetowane 
to są przepisane zapisy z ustaw . Wojewoda stanął na stanowisku ,że jeżeli coś jest 
zapisane w ustawie to my nie powinniśmy tego przepisywać.
Przew. Rady Gminy – jeżeli chodzi o dwie uchwały RIO  to są dwa pisma 
rozpatrzone pozytywnie , a mianowicie budżet i prognoza wieloletnia , są tam pewne 
uwagi , jest ostrzeżenie ,żeby za bardzo w kredyty się  nie pakować  bo będzie 
krach . To są pisma, które Państwo mieliście  w materiałach .
Pismo NASZ SZPITAL , pięknie było napisane , chodzi o wsparcie finansowe.
Pismo skierujemy na komisję , rozważymy go , jeśli będą jakieś możliwości  to
szanowni radni określą się  jeżeli będziemy mogli to będziemy wspierać szpital .
Chodzi o rok przyszły , chociaż piszą ,że na rok 2013 , ale my już budżet mamy
zamknięty chyba ,że pani Skarbnik z panem Wójtem będzie miała jakieś środki 
i zechcą je skierować . Szpital to rzecz ważna .
Sprawa pisma Rady Rodziców o udzielenie odpowiedzi a pismo z dnia 13 grudnia 
2012 roku .
Wójt Gminy – odpowiedź jest na dzisiejszej sesji przy okazji zmian w budżecie ,
ten wniosek rodziców zostaje uwzględniony , nie było sesji więc za radnych nie 
mogłem się wypowiadać . Jeśli Rada podejmie uchwałę to pieniądze zostaną 
skierowane do dyrektora . Wstęp dla uczniów szkoły podstawowej będzie bezpłatny .
Pismo GS „SCh” ono jest skierowane do pana Wójta z wiadomością do Rady Gminy
Na dzisiejszą sesję przybył pan Paderewski   i zapowiadał ,że będzie chciał zabrać 
głos . Nie ustosunkowywałbym się zbytnio do tego pisma ponieważ jest to rola
pana Wójta . Pismo będzie skierowane do pana Wójta i pan Wójt w tej kwestii
udzieli nam stosownej odpowiedzi .
P. Stanisław Paderewski – wiadomo ,że GS jest w słabej kondycji i nie pracowanie 
myjni to całkowite pogrążenie . Nie przyszedłem tu wojować z Radą czy z Panem 
Wójtem tylko prosić Wysoką Radę ,żeby jak najszybciej uruchomić tę myjnię, 
żebyście nie stwarzali żadnych kłopotów . Nie będę wchodził w szczegóły bo może 
Wysoka Rada wie o co chodzi czy nie wie . Bardzo proszę Wysoką Radę ,jeśli jest 
władna ,aby pomóc pani Prezes uruchomić tę myjnię bo jest potrzebna dla
całego społeczeństwa .
Przew.Rady Gminy – pan Paderewski jest członkiem Rady Nadzorczej  . Pismo 
skierowane jest do Wójta , do wiadomości Rady Gminy . Czy Państwo radni 
chcieliby w tej chwili usłyszeć informacje ?
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Wójt Gminy – to nie jest kompetencja Rady  Gminy  . Wróćmy do tego tematy przy 
okazji wolnych wniosków. Spółdzielnia w tej chwili ma cofnięte przez Starostwo  
pozwolenie wodno prawne na zrzut ścieków do kanalizacji . Miała to pozwolenie
wydane z błędem . Nie powinna uzyskać w ogóle takiego pozwolenia . Powód jest 
bardzo prosty . My nie mamy zgody na przyjmowanie ścieków przemysłowych 
bo technologia naszej oczyszczalni nie jest dostosowana do ścieków 
przemysłowych . Chcąc przyjmować ścieki przemysłowe należałoby zmienić
technologię. Prawdopodobnie należałoby dokonać jakiejś przebudowy . To nie jest
moja dobra czy zła wola . Każdy może podłączyć się do kanalizacji pod jednym 
warunkiem ,że nie jest to ściek przemysłowy . Na terenie naszej gminy tylko od 
dwóch firm są ścieki przemysłowe : GS  i BAGS myjnia .
Radny W. Szymański – panie Przewodniczący to jest pismo do Rady Gminy i jest
mój wniosek , aby to pismo oddać na komisję BOR .
Przew. Rady Gminy – dokładnie tak , to pismo kierujemy na komisje BOR .
Radny W. Szymański – czy jeśli jest wniosek radnego o skierowanie pisma do 
Komisji BOR to nie musi być głosowany ? A może Rada uzna inaczej .To jest tylko
mój wniosek , może Rada uzna to inaczej ? Ja uważam ,że wszystkie wnioski 
powinny być głosowane .
Przew.Rady Gminy – tu się nic nie dzieje ponieważ w Pańskim wniosku jest zawarta
myśl i prawidłowość skierowania pisma . Ja pismo przeczytałem . Tam jest napisane 
do Wójta i do Rady . To teraz we dwóch powinniśmy zadecydować gdzie .Ja kieruję
na komisję BOR i myślę ,że wszyscy radni się z tym zgodzą ponieważ ten wniosek 
zostanie wypracowany i przedstawiony jako odpowiedź dla GS-u .
Radny W. Szymański – mówi Pan ,że radni wszyscy się godzą. Jaką ma Pan 
pewność ,że wszyscy radni się zgodzą. W tamtych kadencjach poprzednich dwóch 
zawsze takie wnioski były głosowane  . Pisma były rozpatrywane i każde było 
głosowane gdzie ma iść. Pan Przewodniczący w tej kadencji odstąpił od takiej 
formy . Panie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej , dobrze mówię czy źle ?
Wójt Gminy – jak rozumiem , Rada Gminy na to pismo dziś nie odpowiada . Pan 
Szymański ma rację , na pismo odpowie Rada Gminy , natomiast rolą 
Przewodniczącego jest pokierowanie pracą Rady . Przewodniczący może 
pokierować pismo do Komisji .Ono wróci do rady i Rada odpowie na to pismo .
Czy dzisiaj jest udzielana odpowiedź? Nie .
Przew.Rady Gminy – ale myśmy to już przerabiali . Ja rozumiem pana 
Szymańskiego ,że ta forma może Panu nie odpowiadać , a co będzie jak rada tego 
pisma nie skieruje na komisje BOR ?
Radny W. Szymański – proszę mi powiedzieć w jaki sposób Rada go skierowała ?
Przew.Rady Gminy – przewodniczący skierował .
Radny W. Szymański – jeśli pismo jest do Rady Gminy , a Przewodniczący nie jest 
Radą Gminy . Rada Gminy to 15 osób . Według mnie , nie wiem , może źle to 
rozumuję. Przewodniczący jest jeden i dlaczego ma podejmować decyzje za
rade Gminy ?
Przew.Rady Gminy – to nie jest decyzja , to jest tylko skierowanie korespondencji 
na prace komisji BOR.
Radny W. Szymański – to jest decyzja .Był mój wniosek formalny o skierowanie do 
komisji BOR . Proszę go przegłosować.



– 4   -

Przew.Rady Gminy – ale to już jest skierowane .Czy ktoś z radnych ma inne 
spostrzeżenie na sprawę pracy , czy będziemy do tego wracać jak bumerang .
To było w innych kadencjach . I było dobrze , wszystkie pisma , które wymagały 
rozpatrzenia  przez Komisje BOR ,  na sesji zostały skierowane i one się znalazły 
pod obradami BOR . Nie było problemów . Czy Państwo od tej zasady odstępujecie ?
Radny Sł.Wierzba – ja mam taką propozycję ,że  jeżeli to pismo byłoby 
przegłosowane to już dawno przeszlibyśmy do następnego tematu . Dyskutujemy nie 
wiadomo nad czym i czas leci , a potem mamy pretensje , że sesja trwa siedem 
godzin . Nie róbcie tego tutaj kto jest bardziej władny czy kto tu rządzi .Jeżeli jest
do Rady Gminy to proszę przegłosować .
Radny K.Laskowski – a co będzie jeśli nie przegłosujemy ,że pisma nie odkładamy 
do Komisji / To znaczy ,że już w tym momencie , natychmiast wiemy ,że pismo Pani 
Prezes było złe. Ludzie , weźcie Wy się opanujcie trochę. Nie róbcie cyrków z 
procedur.
Przew.Rady Gminy – dokładnie tak , popieram wniosek radnego Laskowskiego .
Sami chcecie pewnych zasad , żeby je ustalić , apotem zaczynacie zapominać
o pewnych zasadach , które się wcześniej robiło. Przecież tu się nic nie dzieje .
Przechodzimy dalej. Pismo zostało przyjęte 
Radny M.Koseski – kiedy będzie rozpatrzone pismo , skoro Komisja ma posiedzenie 
raz na kwartał.
Przew.Rady Gminy – dlaczego raz na kwartał , komisja będzie zgodnie z planem .
Radny Sł.Wierzba – ja uważam ,że jest to celowe odciąganie w czasie . Idzie wiosna 
i samochody trzeba myć jak najszybciej i moim zdaniem trzeba byłoby jak 
najszybciej zebrać komisję BOR i to rozpatrzeć. A nie , czekać trzy miesiące .
Przew.Rady Gminy – nie widzę problemu . Przewodniczący Komisji BOR słyszy .
Wójt Gminy – to nie jest kompetencja Rady Gminy , ale jeśli nawet radni dzisiaj 
powiedzą , że wpuszczamy to pani Prezes musi nam pokazać aktualne pozwolenie
wodno prawne .Nie ma takiego . I dopóki GS nie uzyska pozwolenia wodno
prawnego ze Starostwa to po prostu nie ma podstawowego dokumentu . Bez tego
dokumenty nie mamy o czym dyskutować. I nawet jeśli wydamy decyzję to nic z 
tego nie wynika .
Radny M.Poławski – myślę ,że nie możemy w ten sposób postępować . Bo jeżeli 
ktoś kieruje pismo do Rady Gminy to Rada Gminy od tego jest ,żeby się z tym
zapoznać i rozpatrzeć. A nie ,że nie ma pozwolenia ze Starostwa to my to odkładamy 
sobie i nie interesujemy się . Rozpatrzmy pismo i nie zwracajmy uwagi na to czy 
jest zezwolenie ze Starostwa czy nie ma . Pismo jest skierowane do nas i my
powinniśmy  zajmować się dobrem mieszkańców.
P.St.Paderewski  - robimy starania o uzyskanie pozwolenia ,ale to przeciąga się w 
czasie .
Przew.Rady Gminy – nie ma tu złej woli ze strony radnych, ale są pewne 
obwarowania .

Do pkt.3.Rozpatrzenie wniosków stałych Komisji Rady Gminy - 

1/informacja z realizacji wydatków na sport w ramach Programu Rozwiązywania
  Problemów Alkoholowych w gminie Dobre za 2012 rok ,
  informacja na piśmie przed sesją,
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2/ możliwości kredytowe gminy i harmonogram spłat ,
   prognoza długu w materiałach przed sesją,
3/ wniosek o 0,02 zł za zatrzymanie przez przewoźników na przystankach ,
   proponowaną stawkę umieszczono w dzisiejszym projekcie uchwały w powyższej 
   sprawie , 

Do pkt.4.Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami .

Wójt Gminy – 1/informacja  z realizacji Uchwały Nr IV/25/11 z dnia  23 lutego 2011 
w sprawie uchwalenia wieloletniego programu współpracy Gminy Dobre z 
organizacjami pozarządowymi.
W 2012 roku Gmina Dobre ogłosiła otwarty konkurs ofert na realizację zadań 
publicznych w zakresie promującym zdrowy styl życia wolnym od uzależnień .
Na realizację tego zadania Gmina Dobre przeznaczyła kwotę 20 tysięcy złotych .
Ofertę złożyło Stowarzyszenie  Rozwoju Gminy Dobre . Termin realizacji
zadania od 4 czerwca do 15 grudnia 2012 roku . W podanym okresie 
Stowarzyszenie  zorganizowało rozgrywki i zajęcia sportowe w piłce nożnej ,
festyn pod nazwą .„Lato na sportowo w gminie Dobre .
Całkowita wartość  zadania 30 tysięcy  złotych w tym 10 tysięcy wkład 
nie finansowy członków Stowarzyszenia .
Zadanie zakończono i rozliczono w  wyznaczonym terminie .

Gmina Dobre przeznaczyła kwotę 8 tysięcy złotych na prace konserwatorskie 
przy nagrobku Konstancji z Ryżków Kaczanowskiej z cmentarza parafialnego 
w Dobrem .
Zadanie realizowało Towarzystwo Przyjaciół Ziemi Dobrzańskiej .
Całkowita wartość zadania 16 tysięcy złotych w tym 8 tysięcy złotych dotacja z 
Urzędu Marszałkowskiego Województwa Mazowieckiego .
Zadanie zakończono i rozliczono w wyznaczonym terminie .

2/informacja z realizacji zadań referatu gospodarki komunalnej i inwestycji .
Przeprowadzono przetarg nieograniczony na wykonanie zadania „Budowa sieci 
wodociągowej z przyłączami w miejscowości  Rudzienko, Mlęcin gmina Dobre” .  
Wybrano ofertę najtańszą firmy: Przedsiębiorstwo Wielobranżowe SANBUD Stara 
Niedziałka Ul. Mazowiecka 172 05-300 Mińsk Mazowiecki
-za cenę brutto  194 269,98zł /słownie: sto dziewięćdziesiąt cztery tysiące dwieście 
sześćdziesiąt dziewięć złotych 98/100/. W dniu 14 lutego podpisano umowę na 
realizację zadania. Termin realizacji zamówienia do 30.08.2013roku.

 
W dniu 14.02.2013r  zawarto umowę na nadzór inwestorski  „Budowy sieci 
wodociągowej z przyłączami w miejscowości  Rudzienko, Mlęcin gmina 
Dobre” na kwotę   brutto  4624,80zł

W lutym 2013 roku przeprowadzono rozeznanie cenowe na:
,,wykonanie dokumentacji projektowej   na przebudowę drogi w Jaczewku”
(w trybie art. 4 pkt.8 ustawy z dnia 29 stycznia 2004 r (Dz. U. z 2010r, Nr 113, poz. 
759 z późn zm.) Firma ,,PC-PROJEKT'' Paweł Ciechanowicz, ul. Zielone Zacisze 
1m.341 03-294 Warszawa zaoferowała najniższą kwotę za wykonanie dokumentacji 
tj. 2400,00zł. Umowa na wykonanie dokumentacji została podpisana w dniu 
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28 lutego 2013 roku.

Do 08.03.2013 roku trwa nabór ofert w celu wyłonienia wykonawców dokumentacji 
projektowych na poszczególne zadania:

– wykonanie dokumentacji projektowej   na przebudowę drogi w Głęboczycy
– wykonanie  dokumentacji  projektowej  na  przebudowę  drogi  Czarnogłów  – 

Pokrzywnik
– wykonanie dokumentacji projektowej na przebudowę drogi w Mlęcinie – budowa 

chodnika.

Na dzień 29 marca  2013 roku został wyznaczony termin przeprowadzenia rokowań 
(po II przetargu zakończonym wynikiem negatywnym) na sprzedaż nieruchomości 
gminnej oznaczonej numerem ewidencyjnym 499/1 w Dobrem o powierzchni 0,1337 
ha. Cena w/w działki została obniżona do 40 % jej wartości  i wynosi 14.364,00  
złotych  brutto .

Złożony został wniosek do WFOŚiGW o dotację wysokości 57 021,90 zł na 
utylizację azbestu w 2013 roku na terenie gminy Dobre. Mieszkańcy złożyli łącznie 
40 wniosków na utylizację 6183 m 2 azbestu , w tym do:
a) demontażu, transportu i unieszkodliwiania  -  2145 m 2

b) odbiór i utylizacja                                     - 4038 m 2 

3/łącznie odbyło się 40 zebrań dotyczących zbiórki odpadów,
4/brałem udział w spotkaniach OSP,
5/brałem udział w spotkaniu dot. OSP zrzeszonych w KSRG,
6/brałem udział w rocznej odprawie Policji za rok poprzedni,
7/brałem udział w spotkaniu z Marszałkiem Województwa Mazowieckiego ,
8/brałem udział w rozprawie administracyjnej dot. myjni w Dobrem. Rozprawa ta
  była jednym z elementów dot. pozwolenia wodno prawnego ,
9/brałem udział w posiedzeniu Komisji Urbanistycznej ,
10/na początku roku odbył się kolejny nabór wniosków w ramach LGD. Nasza
  gmina złożyła  11 wniosków  na ogólnie złożonych 40 ,
11/odnowiliśmy korytarze w budynku Urzędu Gminy , 
12/składałem wnioski do Powiatowego Urzędu Pracy  o zatrudnienie 6 osób , 
  otrzymałem zgodę na 3  osoby ,

Radny P. Chmielewski – czy jest dokumentacja na budowę drogi w Brzozowicy ?
Wójt Gminy -  narobić dokumentacji możemy ,jeżeli będziemy sukcesywnie 
puszczali przetargi i okaże się ,że pieniądze mamy to puszczenie kolejnej 
dokumentacji nie jest problemem . Brzozowica na razie nie została puszczona.
Jeżeli okaże się ,że są możliwości finansowe to znak zapytania powiem szczerze .
Nie ma problemu ,żeby to uzupełnić , ale na chwilę obecną nie .

Do pkt.5.Zapytania radnych .
Radny W. Szymański – Panie Wójcie , proszę przeczytać protokół z XX sesji 
strona 34. Proszę mi dać odpowiedź. Obiecywał mi Pan na następną sesję. 
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Nie mam tej odpowiedzi.
Był Pan zajęty zebraniami wiejskimi , ale przy okazji na tych zebraniach 
obrabiał Pan mi tyłek . Dlaczego ?
Na komisji BOR 7 listopada padł wniosek radnego Zagrodzkiego o przeniesienie
przedszkola do budynku SP ZOZ . Powiedział Pan ,że temu tematowi się przyjrzy ,
zaczerpie   informacji . Proszę pokazać mi co pan zrobił w tym temacie .
Dostałem taką informację od Pani Skarbnik na jednej z Komisji Rewizyjnej , że 
gmina starała się o 1,9 mln złotych na realizacje zadania wodociągu Wólka Kokosia, 
Poręby Nowe , Poręby Stare  , Osęczyzna , kanalizacja sanitarna Dobre ul.Szkolna
i Kościuszki , otrzymano 350 tysięcy złotych . Proszę mi powiedzieć dlaczego tylko 
taką kwotę gmina otrzymała , a starała się o 1,9 mln . Gdzie jest kwota 1,5 mln ?
Chodzi mi o fundusz strażacki . Czy już są podzielone pieniądze na poszczególne
straże na zakup sprzętu , bo w tamtym roku było 3,5 tysiąca . Czy któreś straże będą 
miały większy fundusz?
Radny Sł.Wierzba – zanim zadam pytanie przeczytam krótki cytat    „ Gmina Dobre
zapytania ofertowe na wykonanie dokumentacji projektowej na przebudowę
drogo Czarnogłów – Pokrzywnik . Zamówienie było złożone 25 lutego 2013 roku .
Usługa obejmuje opracowanie uproszczonego projektu budowlanego na wykonanie
poszerzenia przebudowy drogi do 5,3 metra za pomocą tłucznia oraz wykonanie 
nawierzchni asfaltowej na drodze Czarnogłów – Pokrzywnik , odcinek około 
1000 metrów . Uproszczony projekt  ma zawierać część opisową tj.opis techniczny 
przedmiar robót , kosztorys inwestorski i ofertowy oraz część rysunkową  tj.plan
orientacyjny  i plan zagospodarowania terenu . Dokumentację projektową
wykonać w trzech egzemplarzach „ . Mam w tej kwestii takie pytanie :
na jakiej podstawie prawnej Pan Wójt wystosował to zapytanie  ofertowe jeżeli 
w autopoprawce czyli w projekcie budżetu mamy napisane ,że ta droga ma być 
wykonana stabilizacja , a nie asfalt . Skąd Pan Wójt ma zamiar wziąć na to pieniądze.
Radny St.Pawiński -  Panie Wójcie , będąc na zebraniu w Rudnie , mieszkańcy 
zapytali jaka jest możliwość przykrycia betonówki asfaltem . Pan miał rzekomo 
odpowiedzieć ,że radni odstąpili od  dróg asfaltowych . Czy Pan miał na myśli 
radnych tamtego okręgu  czy wszystkich radnych .
Zgłaszałem na jesieni przepust pod Duchowem . Ten Przepust jest w tragicznym 
stanie , natychmiast trzeba przystąpić do jego przebudowy . Kilka dni lub tygodni 
ten przepust zawali się , nawet autobus nie pojedzie .
Skarpy , które zostały zepchnięte z jednej strony Antoniny i z drugiej . Jest ciężko
ludziom na pole dojechać , czy jest możliwość zabrania tego ? Kiedyś Pan Wójt 
twierdził ,że są firmy , które chcą to zabrać . Niechby to zabrali 
Zakrzaczenie od Targowej do Duchowa . Droga jest tak zarośnięta ,że  osobowym
samochodem nie można przejechać. Przyjdzie wiosna , będą rolnicy jeździli , 
uważam ,że skoro Pan tu przed chwilą powiedział ,że mamy pracowników z Urzędu 
Pracy to myślę ,że należy zająć się tym tematem . Zakrzaczenie jeszcze z tamtej  
Rąbierzy , tam też jest cała droga zarośnięta . Miało to być zrobione, obiecał Pan .
Uszło to jakoś uwadze .
Radny P.Chmielewski – składałem wniosek , abyśmy zgłosili starą szkołę i 
stary budynek Urzędu Gminy do rejestru zabytków . Czy coś w tej kwestii wiemy .
Jakie korzyści z tego możemy mieć ? Do dnia dzisiejszego pomimo kilkakrotnych



-   8   -

 próśb nie otrzymałem odpowiedzi co będzie dalej z dachem na starej szkole.
Kiedy będzie ewentualny remont ?
Został podjęty kredyt na kwotę 1,5 mln złotych na spłatę zaległych kredytów.
Chciałbym dowiedzieć się coś więcej na ten temat . Na spłatę jakich kredytów
poszły te pieniądze ? Mogą to być wyciągi bankowe ,że jest to kwota dokładnie 
1,5 mln złotych . Bo dziś mamy kolejną uchwałę , chciałbym wypracować sobie 
zdanie jeszcze przed podjęciem tej uchwały .
Radny M.Sitnicki – po raz któryś chciałbym przypomnieć o gwarancji na stabilizację
drogi w Brzozowicy . Czy oby już się nie skończyła ?
Wspomniał Pan  o przetargu nie rozstrzygniętym drugim na działkę . Czy będzie 
trzeci przetarg i która to jest działka ? Czy to będzie już tylko oferta ?
Wójt Gminy  - jest to działka nr 499/1 i teraz będą rokowania .
Radna H.Wadas – mam pytanie do zmian w budżecie gminy na 2013 rok . Mamy
załącznik  nr 1 strona 2 , nazwa zadania inwestycyjnego do realizacji w latach 
właśnie w 2013 roku : przebudowa chodnika na ulicy Poniatowskiego , budowa dróg 
i chodników na terenie gminy w porozumieniu z powiatem fundusz sołecki wsi 
Mlęcin i Dobre III . Ponieważ przy pierwszym punkcie jest to zadanie z powiatem 
kto podjął taką decyzję , że akurat ten chodnik ,że ten chodnik będzie wytypowany 
do zadania z powiatem . Co stało się z resztą tych zadań bo tam było cztery wnioski
złożone , nie przypominam sobie ,żeby Rada Gminy podejmowała stosowna uchwałę 
w tej sprawie .
Radny M. Koseski – kto odpowiada za odśnieżanie budynków szkolnych , chodzi  
o  dachy ?
Wójt Gminy – dyrektor szkoły  zgłasza do dyrektora GZAS.
Radny M.Koseski – to dlaczego dyrektor z Dropia nigdy w życiu nie zwalił Śniegu z 
budynku gdzie jest przedszkole? Gdzie jest stropodach kryty papą.
Czy ma dojść do takiej sytuacji jak ze schodami  od strony gdzie mieszkają Państwo
Wypustek ?
Radny M.Poławski – Panie Wójcie doszły mnie słuchy ,że została zmieniona decyzja 
odnośnie wpustu do drogi 637 rowów z wygonu . Czy jakiejś konkretniejszej 
odpowiedzi mógłbym od Pana uzyskać?

Do pkt.6.Informacja Wójta Gminy z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii w Gminie Dobre za 2012 rok.

Wszyscy radni powyższą informację otrzymali na posiedzenie Komisji BOR .

Uwag i pytań nie zgłoszono.

Do pkt.7.Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii w Gminie Dobre za 2013 rok.

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęli uchwałę.

Uchwała Nr XXII/186/13 na piśmie w załączeniu .



-   9   - 

 
Do pkt.8.Projekt uchwały w sprawie utrzymania trwałości rezultatów projektu pn. „Internet 

w domu,   szkole, bibliotece – szansą na rozwój wykluczonych cyfrowo
                  mieszkańców Gminy Dobre”, który będzie zrealizowany jako 
                  zadanie wnioskowane przez Gminę Dobre do współfinansowania, 
                  w ramach Programu Operacyjnego Innowacyjna Gospodarka na 
                  lata 2007-2013 .

Wójt Gminy – Gmina Dobre złożyła wniosek już kilka lat temu na kwotę
ponad dwa miliony złotych . W ramach tego projektu 120 mieszkańców 
otrzymało komputery . Zbudowaliśmy 20 masztów , które dały sygnał
pokrywający 85 % gminy .Było kilka naborów w ramach tego projektu i w tej chwili 
właśnie lada moment będzie kolejny nabór , ale bez budowy  infrastruktury .
Chodzi tylko i wyłącznie o doposażenie w komputery . Zmieniły się trochę zasady .
Po pierwsze dofinansowanie jest 100 %. Projekt głównie skierowany jest 
po to ,żeby dać komputery osobom wykluczonym indywidualnie . Chcemy jednak 
zakupić komputery tam gdzie musimy tzn.co jakiś czas musimy wymieniać 
komputery w szkołach . Chcemy wpisać 4 szkoły plus GOK i trzy komputery
na tej sali .Łącznie byłoby to około 60 komputerów. Musimy mieć iluś beneficjentów
indywidualnych , chcemy dorzucić 50 osób . Jeden istotny minus tego projektu to 
nie można budować dodatkowych wież i rozszerzyć zasięgu i minimalna ilość
komputerów na wiosce to pięć.
Radny M.Sitnicki – co stoi na przeszkodzie ,żeby przyłączyć do tej sieci 
wszystkich , którzy by chcieli ?
Wójt Gminy – taki jest program . Tematem zainteresował się jeden z mieszkańców , 
zaprosił posła , nie z naszego regionu , na spotkanie  w celu przeforsowania tego .
Jak na chwilę obecną nie ma takiej zgody.
Radny M.Sitnikci – to było w 100 % ?
Wójt Gminy – jak składaliśmy było 85 % , a o obecnie jest 100 % .
Radny W.Szymański  - co to był za poseł? Był tutaj w gminie? Kto go zaprosił?
Wójt Gminy - nie pamiętam nazwiska .
Radny W. Szymański – Rada też powinna o tym wiedzieć , jeśli poseł przyjeżdża do 
gminy w tym temacie to rada tez powinna interesować się tym tematem .
Wójt Gminy – poseł był u mnie na kawie.
Radny W. Szymański  - z tego co wiem to jakieś podpisy były zbierane gdzieś
po wsiach .
Wójt Gminy – nic o tym nie wiem , nie wiem czy o tym samym myślimy . Wiele lat 
temu były zbierane podpisy do Telekomunikacji o internet .
Radny W. Szymański – przed chwila powiedział Pan ,że nic z tego nie wynikło .
Wójt Gminy – w poprzedniej kadencji była akcja głównie w tych większych 
wioskach do telekomunikacji po ,żeby dostępność neostrady była . Na sesji w 
tamtym roku była informacja o rozszerzeniu dostępności w Porębach Nowych .
Radny W. Szymański – to jest temat tej uchwały . Okazuje się ,że i pan Koseski 
zbierał podpisy pod jakąś petycja . Może mi pan wytłumaczy w jakim celu to było 
zbierane .
Radny M.Koseski - podpisywałem się pod petycją .
Radny W. Szymański – może Pan tę petycję przeczytać?
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Radny M.Koseski – nie mam jej przy sobie .
Przew.Rady Gminy – ja też chciałbym się dowiedzieć czegoś więcej . Zostawmy 
może to jak światło dzienne ujrzy bo dzisiaj mamy uchwałę w innej kwestii .
Radny W. Szymański – jeśli radni  wiedzą o co chodzi to coś jest na rzeczy .
Jeśli zbierał podpisy pod jakąś petycja to niech nam przeczyta . Żeby Rada wiedziała 
o co chodzi .Radny zbiera podpisy i nie chce powiedzieć po co . Ciężko jest 
powiedzieć , muszę wyciągać na siłę.

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę jednogłośnie .

Uchwała Nr XXII/187/13 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.9.Projekt uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na najem  na czas nieoznaczony, 
części nieruchomości oznaczonej numerem ewidencyjnym 1261/4 położonej 
w Dobrem przy ul. Kilińskiego, stanowiącej własność gminy Dobre, oraz na 
bezprzetargowy tryb zawarcia umowy najmu.

Radny W. Szymański – czy ta uchwała jest dobrze napisana „ na czas nieoznaczony „
Co to znaczy ?
Przew.Rady Gminy – czyli nieokreślony . 
Wójt Gminy – to wynika z opinii radcy prawnego , to w zasadzie oznacza to samo .
Dotyczy to budki z zapiekankami , umowa najmu  jest , ale właściciel prosi  o 
10 metrów więcej . 

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę jednogłośnie .

Uchwała Nr XXII/188/13 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.10.Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia „Programu zapobiegania bezdomności 
oraz opieki nad    bezdomnymi zwierzętami na terenie gminy Dobre”.

Radni zapoznali się z opiniami o projekcie uchwały wydanymi przez Powiatową
Inspekcję Weterynaryjną w Mińsku Mazowieckim oraz Wojskowe Koło Łowieckie
Nr 170 „Zgoda” w Białobrzegach.
Radnym przekazano uwagę radcy prawnego ,że uchwała nie podlega publikacji w 
Dzienniku Urzędowym Województwa Mazowieckiego 

Radny W.Szymański – w § 9 wskazuje się gospodarstwo rolne Pani Elżbiety 
Sitnickiej położone na terenie gminy Dobre . Czy tu nie powinien być podany adres ?
Bo jeśli ta pani ma przyjmować bezdomne psy , kto to gospodarstwo wybrał ?
Czy tam jest wszystko gotowe na przyjęcie tych psów. Na przykład jakieś klatki .
Wójt Gminy – tu nie ma mowy o żadnych psach bo dla tych zwierząt są schroniska .
Tu mamy na myśli sytuacje doraźne . Zdarzały się sytuacje gdy rolnik nagle trafiał 
do szpitala . W uchwale musimy wpisać jakieś konkretne nazwisko . Jeśli ktoś z 
państwa chciałby się zaoferować to nie widzę problemu ,żeby na następnej sesji 
uzupełnić  i wpisać kolejne gospodarstwo.
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Radny W. Szymański  - to znaczy ,że to nazwisko to jest fikcja ?
Wójt Gminy – nie , to jest prawdziwe nazwisko ,właściciela prawdziwego 
gospodarstwa.
Radny W. Szymański – a jeżeli zdarzy się sytuacja ,że zawiezie się krowę czy konia 
czy ta Pani będzie brała za to opłatę ?
Wójt Gminy – nie , to jest czysta teoria , fikcja . Takie sytuacje bywały . Nigdy nie 
wieźliśmy zwierząt gdzieś tylko zostawały w gospodarstwie i ktoś przychodził 
i dokarmiał . My kupowaliśmy karmę.
Radny M.Koseski – dobrze by było ,żeby było takie miejsce . Co do pisma Koła 
Łowieckiego proponowałbym im odpisać odnośnie kotów ,żeby założyli schronisko.

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęli uchwałę.

Uchwała Nr XXII/189/13 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie 
Gminy Dobre oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków.

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę jednogłośnie .

Uchwała na piśmie w załączeniu .

Uchwała nr XXII/191/13 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.12.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki opłat za korzystanie przez operatora 
i przewoźnika z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 
zarządzającym jest Gmina Dobre.

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę jednogłośnie .

Uchwała nr XXII/190/13 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.13.Podjęcie uchwały w sprawie funduszu sołeckiego na 2014 rok.

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę jednogłośnie .

Uchwała nr XXII/192/13 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.14 Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy.

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę jednogłośnie .

Uchwała nr XXII/193/13 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.15.Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy .

Radni w  głosowaniu jawnym podjęli uchwałę jednogłośnie .
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Uchwała Nr XXII/194/13 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.16.Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy .

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę jednogłośnie .

Uchwała nr XXII/195/13 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.17.Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu na spłatę
wcześniej zaciągniętych  zobowiązań z tytułu pożyczek i kredytów.

Wójt Gminy – informacja o wcześniejszych zobowiązaniach była na piśmie kilka 
sesji wstecz .Ten dzisiejszy kredyt jest jakby konsekwencją wniosku większości z 
Państwa radnych , że na inwestycje drogowe przeznaczona jest większa kwota .
Skarbnik Gminy – jeśli chodzi o planowana pożyczkę na drogi to będzie jeszcze 
następna uchwała. W tej chwili to jest na spłatę tych zobowiązań , które były 
wcześniej . To jest z iluś lat . Z roku na rok przesuwają się kwoty . Część się spłaca , 
ale powstają nowe . Jeśli planowane dochody nie zabezpieczają zobowiązań
musimy zaciągnąć kredyt  . Nasze dochody nie wystarczają na to ,żeby w ciągu roku 
spłacić zaciągnięte zobowiązania . Nic innego tu nie wymyślę.
Radny W. Szymański – tutaj jest ,że spłata kredytu nastąpi ze środków dochodów 
własnych gminy 2014 -202. W tamtym roku jak braliśmy kredyt 1,5 mln tak samo 
było napisane . Jaka to jest spłata ze własnych środków jeśli kredyt popychamy 
kredytem . Środków własnych nie ma . Po co to jest w uchwale ? Nie ma takiej
możliwości jak Pani Skarbnik przed chwilą powiedziała. Panie Wójcie , proszę nie 
mylić dróg do tego kredytu . Pan zaczyna galopować brzydko mówiąc . Jeśli 
weźmiemy kredyt na drogi to będziemy spłacać w następnym roku .
Radny M.Sitnicki – jakie jest oprocentowanie tego kredytu ?
Skarbnik Gminy – to zależy jak wyjdzie z przetargu . Co miesiąc jest inny wskaźnik .
W uchwale jest taki zapis bo powinniśmy spłacać  z dochodów. To zależy jak 
wyjdzie.
Radny W. Szymański – na pewno nie wyjdzie . Co roku zakładamy i co roku 
bierzemy kredyt. Panie Wójcie , na zebraniu z rodzicami w szkole powiedział Pan ,
że to radni zadłużają gminę. To radni zadłużają gminę? Czy to jest Pana wniosek?
Przy zbliżających się wyborach powie Pan ,że to Rada zadłużyła gminę. Ja się tego
obawiam , bo już takie słowa padły na zebraniu z Radą Rodziców . I to z takim 
pańskim uśmiechem na ustach .
Radny P.Chmielewski – sam osobiście całkiem niedawno usłyszałem taki zarzut 
o zadłużaniu gminy . Ja nie chcę zadłużać gminy . Jeśli jest taka potrzeba na 
wodociągi to będę głosował na tak . Panie Wójcie , nie jestem usatysfakcjonowany 
odpowiedzią na moje pytanie. Bardzo proszę o wyciągi na daną kwotę . To ,że 
chodziło o jakiś wodociąg w Głęboczycy , bo to słyszałem najgłośniej , to mnie
nie interesuje . Interesuje mnie czy rzeczywiści 1,5 mln spłaciliśmy w takiej
kwocie .
Radny W. Szymański – Panie Wójcie , padło pytanie , proszę o odpowiedź..
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Wójt Gminy – odpowiedzialność jest wspólna . Ja nie wypieram się ,że wnioskuję 
pewne uchwały , ale nie uniknie Pan odpowiedzialności bo Pan jest radnym .
To co się dzieje w gminie toja nie mogę powiedzieć ,że robię to sam ,ale nie może
Pan powiedzieć ,że nie ma z tym nic wspólnego . Trwały dyskusje nad kolejnymi 
kredytami .Nie mówmy ,że to tylko ja chcę zaciągać kredyty . Jest wielka szansa w 
tej chwili  w związku z funduszami unijnymi . My tę szansę wykorzystujemy ,
lepiej czy gorzej .Udało się dużo pieniędzy ściągnąć. Nie różnimy się niczym od 
innych gmin.
Radny W. Szymański – ja nie uciekam od odpowiedzialności . Na zebraniu 
powiedział  Pan ,że to radni zadłużają gminę. I to mnie bardzo boli . A przed
chwilą powiedział  Pan o odpowiedzialności . Mówi Pan rzeczy nie w temacie .
Mówi Pan o pieniądzach unijnych , chciałbym dostać wykaz od Pani Skarbnik 
za rok 2011, 2012, 2013 ile dostaliśmy pieniędzy unijnych . Jeśli ja mam 
informację od Pani Skarbnik ,że gmina starała się o 1,9 mln , a otrzymała tylko
350 tysięcy , to takie kwoty pozyskujemy ? Warto posłuchać w programu 
telewizyjnego „Wieści z Mazowsza” , żal serce ściska ,że gminy niektóre ściągają 
ogromne pieniądze , a my jesteśmy , brzydko mówiąc , nie wiadomo gdzie . 
Proszę nie wciskać ludziom kitu , że to radni zadłużają gminę , bo to mnie boli i 
będzie bolało.
Radny St.Pawiński – radny Szymański ma rację , bo na jakim spotkaniu by to nie 
było , jak teraz ostatnio u nas w sprawie śmieciowej .Pan Wójt nie powie ,że postawił 
taki wniosek , radni poparli . Nie , bo to Rada cztery złote ustaliła i to wszystko.
Trochę to nie tak . Naprawdę mamy rację , że Wójt wszystko z siebie zmywa .
Dlaczego nie powiedział Pan ,że wystąpił z wnioskiem siedem złotych tylko ,że Rada
ustaliła cztery złote .  Później mieszkańcy mają pretensje . Dlaczego było trzy złote , 
a jest cztery . Trzeba było wytłumaczyć to mieszkańcom .
Radny P.Chmielewski – jeszcze ram poprosiłbym o wyjaśnienie tej kwoty , tak ,żeby 
do nas wszystkich dotarło .Co zyskamy przez to ,że weźmiemy ten kredyt?
Skarbnik Gminy – w tym roku nie otrzymamy kwoty na wodociągi , musimy wziąć 
pod to kredyt , aby złożyć wniosek o płatność. Wszystko robimy tak ,żeby było 
dobrze . To nie jest tak ,że bierzemy od razu cały kredyt tylko wtedy gdy jest rata 
spłaty .
Radny W.Szymański – zadłużenie Pani planuje wyższe .

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę 8 głosami za przy 1 przeciwnym i 
4 wstrzymujących się od głosu .

Uchwała Nr XXII/196 /13 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.18.Podjęcie uchwały w sprawie  zaciągnięcia pożyczki długoterminowej na 
wyprzedzające finansowanie działań ze środków PROW na lata 2007 – 2013 operacji 
„Poprawa infrastruktury wodno kanalizacyjnej w Gminie Dobre „.

Radny W. Szymański – na co to będzie konkretnie szło ?
Skarbnik Gminy – budowa podzielona jest na dwa etapy , 2013 rok i 2014 i 2011 rok 
Modecin .
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Wójt Gminy – ten wniosek , na który mamy umowę. Etap I to co było w ubiegłym 
roku i to co jest teraz robione , etap II pętla wodociągowa Rakówiec – Wólka
Mlęcka – Gęsianka i kanalizacja w Dobrem .

 
Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę jednogłośnie .

Uchwała Nr XXII/197/13 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.19.Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Dobre na 2013 rok.

Radny P.Chmielewski – mam uwagę co do zapisu jeśli chodzi o budowę dróg.
Złożyliśmy wniosek do Pana Wójta , spotkało się to z akceptacja Rady Gminy ,
wnioskowana kwota to jest 900 tysięcy . W sytuacji , którą ja wnioskowałem
ulica Targowa to jest zupełnie oddzielny zakres , uważam ,że już dawno powinien 
być zrealizowany. Jeśli mamy to zrealizować to bardzo proszę  , aby Pan Wójt i 
Pani Skarbnik znaleźli jakieś pieniądze na ten cel . Rozumiem ,że ta inwestycja jest 
plus 900 tysięcy , myślę ,że wszyscy radni też tak to rozumieją .
Radny W.Szymański – czytał Pan projekty , które poszły do przetargu . Nie 
przeczytał Pan co chce Pan zrobić w Pokrzywniku .
Wójt Gminy – pan Wierzba czytał.
Radny W. Szymański – ale Pan nie przeczytał . Jeśli Pan czyta to wszystko .
Z tego co przeczytał Pan Wierzba ,że tam ma być asfalt . Bardzo proszę , nie jestem
przeciwko , tylko że wnioski były inne . Jeśli chce Pan asfalt , proszę bardzo dołoży 
Pan pieniądze do tego funduszu drogowego . Przypomnę Panu jedną rzecz ,
w tamtym roku jak złożyłem wniosek formalny na oświetlenie w Porębach Starych 
Pan odpowiedział  ,że takich wniosków się  nie  składa , skąd ma być na to kasa .
Ja Panu wtedy na to kasę znalazłem . Więc teraz też proszę mi powiedzieć skąd Pan 
dołoży do tej drogi w Pokrzywniku . Jeśli Pan chce zrobić tę drogę , bardzo proszę ,
nie jestem przeciwko , ale naprawdę traktujmy się poważnie . Pan chce zagrać
z niektórymi radnymi „w bambusa” brzydko mówiąc. Ja uważam ,że jeśli nie kijem 
to go pałą i tak na swoje wyjdę. Bo jeśli wnioski były z Komisji BOR , myśmy te
wnioski analizowali pięć czy sześć  godzin czy siedem .Jeśli Rada to przegłosowała
co ma być zrobione w poszczególnych wsiach , poszły wnioski do budżetu , w
budżecie jest zapisane , w autopoprawce jest zapisane co ma być robione to jeśli Pan 
chce zmienić , nie ma problemu . Od razu mówię,  Pani Skarbnik , Panie Wójcie 
proszę mi znaleźć pieniądze na tę drogę.. Nie może być tak ,że jak składałem 
wniosek o 20 tysięcy to Pan mi krzyczał ,że takich wniosków się nie składa ,
a Pan składa może 200 tysięcy i Pan nie napisał skąd na to pieniądze. Pan sobie
udumał,że zrobi mi Pan na złość , mam takie odczucie,że jako radnemu z tamtego 
okręgu , on chciał stabilizację , ja zrobię asfalt . Tylko , że ja pana prosiłem 
przed Komisją BOR budżetową ,żeby Pan pojechał na Pokrzywnik i powiedziała
konkretnie co chce Pan zrobić. Pan obiecywał , pańska sprawa . Pan nie pojechał
na Pokrzywnik  bo liczył się Pan z tematem ,że te wnioski drogowe nie przejdą.
Dlatego Pan nie pojechał by by Pan nic nie zrobił. Wnioski drogowe przeszły ,
poszły do budżetu . Wtedy Pan zastanowił się ,że trzeba zagrać na nerwach  komu 
innemu ,że i tak Pan zrobi po swojemu jak będzie Pan chciał.
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Proszę bardzo , niech pan robi tylko proszę mi tu znaleźć pieniądze .
Tak jak powiedział radny Wierzba , że jeśli Pan coś zmienia , przed uchwałą projekt 
Pan wysłał, to jest dziwne takie postępowanie Wójta . Jeśli występuje o zmianę,
automatycznie powinny być pieniądze  . Tak jak Pan mi kazał znaleźć pieniądze , tak 
ja Panu każę znaleźć pieniądze . Ja bym prosił ,żebym miał to na dokumencie .
Myślał Pan ,że radny Wierzba nie ma tych wniosków , które poszły o projekt .Pan
nawet ich nie przeczytał. Przeczytał Pan przebudowa drogi w Pokrzywniku , szuka 
Pan haka , a później powie Pan tak ,że chciałem nie wyszło . I proszę nie mieszać 
mnie w ten temat ,że ja nie chcę drogi . Chcę  , jak najbardziej . Jeśli Pan chce 
zmienić proszę bardzo , nie mam nic przeciwko temu , ale tu muszą być zapisane 
pieniądze .W tych pieniądzach , które Rada wypracowała na Komisji BOR ,
jakie wnioski , jaka tam kwota , uważaliśmy ,że tylko na to starczy .Ofertę na 
przetarg na projekt na ulicę Targową złożył Pan w listopadzie tamtego roku . I nic
Pan nic nie mówił Radzie o tym temacie . Komisje w grudniu były obie . Mówił
pan ,że radny Chmielewski chlapie na temat Targowej . Jednak Pan radny miał rację , 
bo Pan wniosek już wystawił do projektu w listopadzie . I tu jest cały problem .
Dlaczego Pan nie mówi prawdy Radzie . Zaproszenie do składania ofert , dnia 
9 .11.2012 roku . Czy wspomniał Pan słowo Radzie o tym temacie jak były Komisje 
budżetowe? Nic Pan nie wspomniał. To powinno być zrobione w budżecie w tamtym 
roku , a nie w tym roku . Tak jak radny Chmielewski chciał to zrobić, to Pan
powiedział , że On chlapie  . Postępuje Pan tak jak uważa. Rada Panu jest do niczego
niepotrzebna . Takie jest moje odczucie , że i tak Pan zrobi po swojemu i tak. Radni
niech uchwalają sobie co chcą , nich robią co chcą , tylko niech zaciągną pożyczkę,
a i tak zrobię jak uważam . Takie jest moje zdanie Panie Wójcie . Nie może Pan 
traktować Rady , cześć Rady traktuje Pan jak piąte koło u wozu . Bo nawet takie
tematy jak obrabianie mi tyłka na zebraniach wiejskich to jest niepoważna rzecz .
Może ja się Panu nie podobam , ale nie powinien Pan mówić publicznie , jeśli Pan
mówi to zaprosi Pan mnie na debatę jak będzie mi Pan obrabiał tyłek . Ja kampanii
wyborczej sobie nie życzę . Mi pańska kampania nie jest potrzebna .
Wójt Gminy – z czego Pan to przeczytał?
Radny W. Szymański -zaproszenie do składania ofert , ze strony internetowej.
Wójt Gminy – no właśnie , cały świat o tym wiedział . To nie jest tajne .Niech Pan
nie oczekuje ,że każdy zapis , który znajduje się na stronie internetowej ,będę
radnym czytał. Jest to do publicznej wiadomości .Każda osoba w Polsce , każdy
z Państwa mógł wejść na stronę i śledzić , to nie jest nic tajnego .Nic tajnego
się nie zadziało . Radnych na następnej sesji poinformowałem , że to zapytanie
cenowe nie dało efektu bo zapytanie cenowe może być do kwoty około 54 tysięcy 
złotych .Najtańsza oferta była ponad 58 tysięcy . Musiałem to unieważnić.
Gdyby zapytanie wyszło poniżej 54 tysięcy , na sesji następnej w listopadzie radni 
dokonaliby zmian w budżecie to byłaby to realna szansa. Natomiast zapytanie 
cenowe , jawne i publiczne ,nie żadne tajne , proszę tu bajek nie opowiadać,
nie dało efektu to musiała być powtórzona procedura jako przetarg .Wtedy z 
asfaltowaniem ul.Targowej wylądowalibyśmy 20 grudnia , a był metrowy śnieg .
Ja od razu wtedy powiedziałem ,że to jest nierealne .
Zaciągnie kredytów, zadłużanie gminy to nie tylko wnioski Wójta , ale radnych też.
Jeżeli słyszę, że chcemy w budżecie jeszcze dodatkowe pieniądze gdzieś tam 
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wydatkować to bądźmy świadomi tego ,że jest równoznaczne – proszę o 
zaciągnięcie kolejnego kredytu  . Każdy jest świadomy ,że jeżeli ma dochody własne
jakieś , a chce wydać więcej  i jeszcze więcej no tylko i wyłącznie kredyt.
Możemy go zaciągać tylko bądźmy świadomi ,że zadłużenie będzie rosło .
Składając wniosek o kolejny kredyt bierze Pan na siebie współodpowiedzialność.
Jeśli chodzi o Pokrzywnik , zapisy , które znalazły się w budżecie rzeczywiście 
wynikały z Państwa wniosków . Od samego początku mówiłem , w Pokrzywniku 
mieszkańcy składali inny wniosek . Nie tak jak Pan w ich imieniu zrezygnował.
Mieszkańcy nie wnioskowali o 400 metrów stabilizacji tylko o całą drogę.
Mniej dokładnie mówili w jakiej wersji , natomiast wnioskowali o cała drogę..
Ja wtedy mówiłem wyraźnie , po konsultacji z mieszkańcami na zebraniu pierwszym 
 na którym byłem zadałem pytanie . Jest Pani sołtys niech wypowie się , czy 
mieszkańcy opowiedzieli się za tym tak jak Pan sugerował 400 metrów stabilizacji ,
czy robić drogę całą . Jeżeli całą to jak zrobić to dobrze i tanio .
Ja żadnej umowy nie podpisałem ,rozstrzygnięcie tego zapytania jest po sesji ,
bo jeśli Państwo powiecie nie , w Pokrzywniku nie robimy , to  ja nie podpisze 
umowy .Jeśli w dniu dzisiejszym zmiany dokonacie  tak jak oczekują mieszkańcy 
to ja będę miał podstawy prawne .
Radny W.Szymański – Panie Wójcie , mówi  Pan ,że to jest w internecie . Czy 
wszyscy radni mają internet w domu , ja nie mam.. I nie mam możliwości 
sprawdzenia takich rzeczy .Także nie mówi Pan ,że każdy może obejrzeć w 
internecie . Następny temat Pokrzywnika . To nie był mój wniosek o 400 metrów
stabilizacji . Dalej Pan miesza Szymańskiego do tych wniosków. To był wniosek
Pana radnego Chmielewskiego  na Komisji BOR - u .Trzeba było jechać na zebranie 
do Pokrzywnika przed sesją budżetową , a nie po .Dlaczego nie pojechał Pan tak jak 
Pana prosiłem ,żeby Pan zrobił zebranie przed Komisją BOR-u . Czemu Pan nie 
pojechał? Nie może tak być ,że Pan teraz robi coś koło czegoś. I Pan miesza mnie ,
że to ja , to nie był mój wniosek . Ja Pana prosiłem ,żeby Pan pojechał na 
Pokrzywnik przed sesją., przed Komisją budżetową, żeby Pan ustalił temat co mamy 
robić na Pokrzywniku . Pan nie pojechał , nic nie zrobił . Jeśli Rada przegłosowała
wnioski Pana Chmielewskiego wtedy Pan pojechał , zrobił dym ,że ja nie chcę
asfaltu . Proszę bardzo chce Pan asfaltu w Pokrzywniku , chce Pan zmienić uchwałę, 
proszę bardzo Skąd Pan na to weźmie pieniądze . Proszę mi złożyć dokumenty ,
że na  tę różnicę w cenie będzie kasa . W budżecie nie ma zapisu , a wola 
mieszkańców wiadomo jaka jest .Dopiero po budżecie była wola mieszkańców 
bo Pan nie był na Pokrzywniku przed budżetem . Pojechał Pan tylko raz obrobić
mi tyłek . Proszę  i powiedzieć skąd Pan weźmie różnicę na to zadanie .
Przew. Rady Gminy -  z budżetu.
Radny W.Szymański – ja się pytam Pana Wójta .
Przew.Rady Gminy – Wójt to samo odpowie  .
Wójt Gminy – w budżecie są generalnie zapisane pieniądze na drogi .Nie ma zapisu
że na tą droga przeznaczamy tyle , a na tą tyle. Wniosek , pod którym, Pan się 
popisał , proszę nie zwalać na Pana Chmielewskiego , rzeczywiście Pan 
Chmielewski ten wniosek napisał , ale to Pan się pod tym wnioskiem podpisał .
Radny W. Szymański – podpisało się dziewięciu radnych.
Wójt Gminy   -dokładnie tak . Jest tam określona kolejność. Kolejne zdania będą 
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wchodziły w momencie kiedy będziemy wiedzieli  czy w ramach tych pieniędzy stać 
nas na kolejne zadanie czy nie . Jaka była kwota konkretnie zapisana na 
Pokrzywnik ? Nie było podane . Była łączna kwota na drogi i był ustalony 
harmonogram . Od początku mówiłem ,że mieszkańcy oczekiwali czego innego niż 
to było zapisane w tym wniosku .
Radny K.Laskowski – nie rozmawiajmy o Pokrzywniku , zróbmy po prostu ludziom
drogę. Możemy z Wójtem kłócić się jeszcze rok , a ludzie i tak drogi nie będą mieli . 
O co tu chodzi? Ja jestem za tym ,żeby ludziom drogę zrobić. Uważam ,że 
powinniśmy przestać dyskutować o Targowej  tylko też tę drogę zrobić , a potem
przykrycie asfaltem najstarszej stabilizacji w gminie  czyli wygonu w Porębach 
Nowych . Jeśli zostaną jeszcze pieniądze róbmy następne drogi . Odnoszę 
wrażenie ,że stoimy w miejscu .
Radny W. Szymański – Wójt chce wyjść na swoje , nie ma co się oszukiwać.
Wójt sobie podumał ,że te wnioski , które były na Komisji , siedem wniosków ,
i Pan się nie trzyma tego tematu , Pan chce zmienić uchwałę. Proszę bardzo , niech 
Pan zmienia , ale proszę mi wskazać skąd na to będą pieniądze . Ten kredyt , który
Komisja ustaliła nie starczy nam tak jak Wójt chce. Nie z tych pieniędzy 
drogowych . Robi Pan Radzie na złość . Jeśli ustalone jest asfalt w Porębach i 
stabilizacja w Pokrzywniku tam gdzie jest bruk, stabilizacja na drodze w Jaczewku,
budowa chodnika w Mlęcinie , stabilizacja na drodze w Głęboczycy i Brzozowicy .
Jeśli zrobimy w tych pieniądzach  Pokrzywnik to wiadomo ,że te drogi nam wylecą.
I wtedy Pan zrobi czy Chmielewskiemu na złość , czy Wierzbie na złość. To jest
właśnie takie podejście . Mówi Pan ,że dyskutujemy , bo tamta kadencja była właśnie 
po to ,żeby nie dyskutować tylko głosować . A ja uważam ,że trzeba dyskutować,
trzeba sobie wszystko wyjaśniać . Dyskusje są potrzebne . Nienawidzę jednej 
rzeczy , jeśli Rada coś ustaliła , Wójt chce zmienić na siłę. Na siłę chce wyjść teraz 
na swoje. Pokazać radnemu , czepnął się Pan mnie , Szymańskiemu , że ja nie mam  
racji tylko Pan . Ale to jest uchwała Rady Gminy , nie Pana . Chce Pan ja zmienić,
proszę bardzo , tylko niech mi Pan pokaże pieniądze na tę drogę. Ja pierwszy
zagłosuje jeśli znajdzie Pan pieniądze. Jeśli mają być zrobione wszystkie wnioski 
drogowe to muszą być dodatkowe pieniądze na drogę w Pokrzywniku . I proszę mi
dać dokument skąd Pan weźmie na to pieniądze . Wnioskowaliśmy o kredyt 
600 tysięcy , teraz jest już tylko 450 tysięcy . Pani księgowa powiedziała nam ,że 
dołoży fundusz sołecki 150 tysięcy , na Komisji BOR-u padło ,że to będzie 100 
tysięcy tylko .Tu są takie problemy6 ,że Pan Wójt chce mieć wyższość nad Radą .
Radna H.Wadas – chciałabym uzyskać odpowiedź przed głosowaniem nad zmianami 
tego budżetu , na pytanie , które zadałam na początku  sesji .
Wójt Gminy – w przypadku chodników , złożone były trzy wnioski o 
współfinansowanie z powiatem , wcześniej radnym mówiłem , że wystąpię do 
powiatu i wystąpiłem , żeby wyjątkowo uchwalona kwotę na ten cel , przydzielić
na trzy zadania . Otrzymałem odpowiedź negatywną. Chcąc w ogóle skorzystać
musimy tak jak Rada Powiatu , która przydzieli pieniądze tylko na jedno zadanie.
Akurat , które zadanie , nie podejmowałem żadnej takiej decyzji . Decyzję 
pozostawiłem dyrektorowi Solonkowi , z tego co wiem dyrektor Solonek planuje
zrobić ulicę Poniatowskiego . Jeżeli chodzi o chodnik w Mlęcinie , dzisiaj na sesji 
miała być uchwalona zmiana w Planie Odnowy Wsi , bo o ten fragment chodnika 
jest możliwość zawnioskowania w ramach funduszy LGD.
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Zmiany zapisów w budżecie jest to dostosowanie do zapisów w powiecie .
Skarbnik Gminy  -zabezpieczane są środki n a przetarg na wodociągi . Część 
środków  z funduszu sołeckiego zwolni się . Wpływy do budżetu nie są jednorazowe 
więc my musimy przetargi rozkładać w czasie ,że nie nawarstwiły się wszystkie 
roboty w jednym miesiącu bo nie będzie pieniędzy na zapłacenie .
Dokumentacja na budowę szkoły w Dobrem , zapisane są pieniądze ,jeśli przetarg 
będzie ogłoszony to wykonanie dokumentacji na pewno nie będzie w tym roku .
Jakieś pieniądze będą się zwalniać . Na dzień dzisiejszy trudno od razu wszystko 
zapisać. Sztuczne zapisy nie mają sensu . Z Funduszu Rozwoju Wsi Polskiej można 
wziąć niskoprocentową pożyczkę do miliona złotych . Nie można już dzisiaj
planować ,że to akurat tyle pieniędzy będzie .
Radny W. Szymański – współpraca z powiatem , jak będzie suma? 
Wójt Gminy – to my damy dotacje powiatowi . Każda ze astron po 50 %. We 
wniosku, który złożyłem do Rady Powiatu zawnioskowałem ,że skoro założyli kwotę 
59 tysięcy to niech nam dadzą tę kwotę , my te trzy wniosku po równo rozdzielimy .
Na to zgody nie ma. Powiat stoi na stanowisku ,że tylko na jeden chodnik i oni nie 
dadzą nam  dotacji. 
Radny W. Szymański – z tego co rozumiem powiat daje tylko te 59 tysięcy ?
Druga rubryka jest budowa dróg i chodników na terenie gminy  w porozumieniu 
z powiatem .
Wójt Gminy – współfinansowanie dotyczy tylko i wyłącznie tylko jednego zadania . 
Natomiast te pozostałe na tyle jest w porozumieniu w sensie takim ,że jest to na 
drogach powiatowych . Bezie to współudział polegający na podpisaniu .Na pieniądz 
nie wyrażają zgody .
Radny W. Szymański - panie Wójcie , powiedział Pan ,że na halę sportową jest 
budżecie , może Pan pokazać gdzie to jest ?
Skarbnik Gminy – w projekcie uchwały pomyłkowo nie jest zapisane , zostanie 
uzupełnione .
Radny P.Chmielewski – ja chciałem tylko sprostować w sprawie Pana 
Szymańskiego, że jakieś 400 metrów w Pokrzywniku , nie kojarzę takiej odległości , 
mówiliśmy zawsze o całych drogach . I bardzo bym prosił w przygotowaniu 
dokumentacji zmienić zapis jeśli chodzi o Głęboczycę nie 1000 metrów tylko 
miejmy nadzieje uda nam się zrobić całą drogę.
Wójt Gminy – zapytanie poszło i będzie tak . Zrobienie dokumentacji na przebudowę 
drogi w wersji zgłoszenia jest to około miesiąca czasu . Sukcesywnie będziemy 
puszczali przetargi i będziemy wiedzieli jak się zwalniają kwoty i gdyby było
rzeczywiści super to nie problem jest szybciutko wydłużyć tę dokumentację.
W Głęboczycy jest to odcinek sporo ponad dwa kilometry , dlatego puściliśmy 
kilometr .Każda dokumentacja ma jakiś czas ważności .
Radny W. Szymański – dz.801 Oświata i Wychowanie , Przedszkola 65 tysięcy 
złotych . W uzasadnieniu jest ,że dwoje dzieci niepełnosprawnych oraz dopisana jest 
niezapłacona składka ZUS za 2012 rok . Może mi Pani Skarbnik to rozłożyć ?
Skarbnik Gminy – dyrektor Przedszkola zgłosiła dwoje dzieci niepełnosprawnych , 
na razie jest to kwota 59 396 zł ,jest to od sierpnia do listopada .Nie wystarczyło 
pieniędzy za składkę ZUS , zapłacono zaraz w styczniu .
Radny W. Szymański – pytałem na koniec roku 2012 czy będą jakieś zaległości ,
pan Wójt przekazał ,że tylko faktura za dach w Mlęcinie .
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O składkach ZUS pan Wójt nic nie mówił.
Wójt Gminy – to są bieżące sprawy .
Przew.Rady Gminy – nie chciałbym ograniczać dyskusji bo to są bardzo ważne 
rzeczy . My jako radni powinniśmy oscylować przynajmniej w takich zarysach .
Pan Szymański skrupulatnie budżet śledzi to bardzo dobrze , ale nie mniej jednak
pozwólmy sobie działać w realiach trochę grubszych , nie tak szczegółowo.
Radny W. Szymański – Panie Przewodniczący tu pan mówi co innego ,a do
mieszkańców co innego na mój temat .
Przew.Rady Gminy – Panie radny Szymański , ja pozwolę sobie powiedzieć jedno ,
nie wyciera Pan swoich ust szanownych moim nazwiskiem , bo ja do nikogo na 
Pański temat nikomu nic nie mówię. To ,że jest Pan aktywnym radnym , to ja się 
z tego cieszę . Dziękuję , zamykam i więcej na ten temat nie dyskutujmy , bo ja nie
jestem mianowanym urzędnikiem ,żebym się z panem przepychał tylko ja jestem
wybrany przez społeczeństwo tak jak Pan  i traktujmy się jednakowo .

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę 7 głosami za przy 5 przeciwnych 
i 1 wstrzymującym się od głosu .

Uchwała Nr XXII/198/13 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.20.Projekt uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata
2013- 2020.

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę6 głosami za przy 5 przeciwnych 
i 1 wstrzymującym się od głosu .
Podczas głosowania nieobecny jeden radny.

Uchwała Nr XXII/199/13 na piśmie w załączeniu .

Do pkt.21.Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji.

Radni w głosowaniu jawnym przyjęli protokół  10 głosami za przy 3 wstrzymujących 
się od głosu .

Do pkt.22.Odpowiedzi na zapytania radnych .
Wójt |Gminy – 1/ protokół z sesji 20 strona 34 , jak domyślam się chodziło o 
zestawienie wydatków , wykaz . Rzeczywiście zapomniałem . Zrobiłem zestawienie 
wydatków i ono jest w kolejności od najwyższych do najniższych . Jest to 
zestawienie wydatków z sześciu lat , od czasu kiedy jestem Wójtem . Tu nie są  
wszystkie koszty i wydatki gminy . Rubryka pierwsza to są mieszkańcy , druga 
wodociągi i kanalizacja , trzecia szkoły podstawowe , czwarta drogi .
Radny W. Szymański – ja prosiłem o kanalizację i obwody szkolne , a nie drogi i 
inne rzeczy . Ja prosiłem o wydatki tylko na kanalizację.
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Wójt Gminy  - dobrze Pan wie ,że kanalizacja była budowana tylko w miejscowości 
Dobre.
Radny W. Szymański – na zebraniu rodziców pięknie Pan powiedział ile jest 
mieszkańców na jedna szkołę , natomiast o kanalizacji nie chciał Pan powiedzieć i 
nie chce . Proszę mi odpowiedzieć na konkretny temat . Szkoły i kanalizacja , więcej 
mnie nic więcej nie interesuje .
Wójt Gminy – kanalizacja była budowana tylko w miejscowości Dobre i w związku 
z tym na mieszkańca jest 2 941 złotych z czego jakieś 300 – 400 złotych będzie na 
wodociągi ,
2/pytanie pana Szymańskigo a propos „obrabiania” - Pan się lubuje w plotkach ,
powtarzaniu plotek . Ja wolałbym nie komentować . Tak jak powiedział Pan 
Przewodniczący , nie zajmujmy się plotkami , bo w ten sposób możemy wiele
rzeczy złych i nieprawdziwych powiedzieć , które nie padły . Jeśli jestem na jakimś 
spotkaniu , jest Pan , proszę się pytać. Jak Pan słucha wypowiedzi innych , ja
naprawdę nie chciałbym odnosić się do jakiś plotek ,
3/przeniesienie przedszkola do Ośrodka Zdrowia – temat był analizowany ,
na etapie kiedy zastanawialiśmy się nad przeniesieniem przedszkola do szkoły.
Rozpatrywaliśmy dwa warianty : do ośrodka zdrowia i domu parafialnego .
W przypadku ośrodka byłaby możliwość umieszczenia tylko i wyłącznie jednego
oddziału , dokonanie sporych prac remontowych , efekt żaden . Naszym celem było 
obniżenie kosztów utrzymania w przeliczeniu na dziecko  , a w konsekwencji
zmniejszyć kwotę dotacji . Natomiast przeniesienie z miejsca na miejsce bez zmiany 
liczby oddziałów jest bez sensu . To było analizowane .
4/dlaczego zamiast 1,9 mln dostaliśmy 350 tysięcy - złożyliśmy wniosek o dotację 
1,9 miliona złotych , ale z przetargu wyszło 350 tysięcy , czyli dotacja będzie
z kwoty 350 tysięcy .
Radny W. Szymański  - proszę mi odpowiedzieć konkretnie , nie opowiada Pan bajek
bo ja tych bajek nie chcę słuchać . Było pytanie na temat konkretnego wodociągu i 
kanalizacji , proszę mi odpowiedzieć.
Wójt Gminy - Pan nie załapał mechanizmu  to ja Panu dalej nie wytłumaczę .
Jeszcze raz na przykładzie Makówca.
Radny W. Szymański  - proszę o odpowiedź kwota , kwota , kwota .
Wójt Gminy – kultura , kultura , kultura .
Radny W. Szymański – u Pana też kultura , kultura , kultura .
Wójt Gminy -  Pan nie ma , przykro mi.
Radny W. Szymański – mi też jest przykro , bo Pan też nie ma .Ostatnio miałem 
zebranie na Pokrzywniku , czy ja powiedziałem słowo na Pana . Nie . Ja tylko
temat omówiłem i wyszedłem , a Pan omawia inne tematy .Pytanie proste, proszę
mi odpowiedzieć. Inwestycja cała była około czterech milionów , powinniśmy
otrzymać 50 % , otrzymaliśmy niecałe 10 % .
Skarbnik Gminy – powinniśmy dostać , ale nie dostaliśmy .
Wójt Gminy – kwota wnioskowana , a kwota otrzymana to są zupełnie różne bajki .
Wnioskowaliśmy na podstawie kosztorysu k, a dotacja będzie z kwoty przetargu 
czyli dużo niższa.  Z zadań , które były złożone nie rozliczyliśmy jednego .
I Pan to dokładnie wie. Nie rozliczyliśmy zadania kanalizacja Dobrego .
5/jaka kwota na straże – do 2,5 tysiąca . Kwota na straże w skali budżetu 
pozostała ta sama , natomiast jest tu włożony fundusz sołecki .
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6/pan Wierzba – Rada Gminy podjęła uchwałę , będę mógł podpisać umowę,
natomiast żadnych działań poza pytaniem cenowym nie jest to wiążące ,
7/pan Pawiński odstąpienie od asfaltowania -  sens może taki , ale słowa każdego nie 
pamiętam . Natomiast to tak jest , przecież Pan za tym głosował ,żeby odstąpić od 
sukcesywnego asfaltowania stabilizacji , a żeby były kolejne stabilizacje . Pan
pod takim wnioskiem podpisał się.
8/przepust w Duchowie – z tego co pani sołtys mówiła jest to wpisane w fundusz 
sołecki , czyli w tym roku będzie robione .
9/ skarpy na rowach w Rąbierzy – droga asfaltowa była niżej , a burty wyżej .
Gdy był opad asfaltem szła rzeka i niszczyła się droga . W ubiegłym roku Antonia 
wpisała zebranie tych poboczy , pobocza te zostały przycięte i na terenie Antoniny
zostały zebrane . Jak była równarka to przycięła burty na Rąbierzy . Natomiast 
Rąbierz nie wpisała tego do funduszu sołeckiego ,
Radny St.Pawiński – czyli ta ziemia będzie dalej leżała ?
Wójt Gminy – tak , bo mieszkańcy nie zaplanowali .
Radny St.Pawiński – to po co było ja spychać?
Wójt Gminy – a po to ,że teraz asfaltem nie idzie woda .
Radny St.Pawiński – mówił Pan ,że są chętni zabrać tę ziemię .
Wójt Gminy – jeżeli ktoś się znajdzie to nie ma problemu .
10/ krzaki – mamy w tym roku trzech bezrobotnych plus nasz pracownik stały ,
w miarę możliwości będziemy sukcesywnie usuwać,
11/ pan Chmielewski wpis do rejestru zabytków – z tego co pamiętam to Pan się
deklarował ,że są jakieś fundusze zewnętrzne i że Pan przedstawi jakąś informacje , 
także czekam na pomoc . Byli u mnie przedstawiciel Towarzystwa Ziemi 
Dobrzańskiej  i też mówili ,że są jakieś pieniądze i obiecali mi namiary . Wpisać 
sobie coś do rejestru zabytków to jest jedna rzecz , ale żeby być świadomym 
konsekwencji , że chcąc cokolwiek w zabytku zrobić to na przykład rzecz , którą 
zrobimy w normalnym budynku za złotówkę to w zabytku może kosztować 3,4,5 
złotych . I jeśli nie ma szans pieniędzy zewnętrznych to nie wiem czy to nie jest 
strzelanie sobie po kolanach . Pan deklarował pomoc w  znalezieniu takich 
funduszy , ja powiedziałem, że nie znam takich programów .
Radny P.Chmielewski – ja złożyłem tylko taki wniosek , który spotkał się z mocną
krytyką , więc oczywiście ja miałem się zorientować w swojej kwestii , anie 
chciałbym odbierać kompetencji Panu Wójtowi . Myślę  ,że Pan też powinien podjąć 
jakieś działania  w tym kierunku ,żeby rozjaśnić problem . Ja nie będę wnioskował 
o dotację
Wójt Gminy – o czym innym mówimy . Pan nie może wnioskować , ani ja nie 
mogę . Od tego jest Rada Gminy . Po prostu trzeba wiedzieć gdzie . I proszę 
pokazanie mi gdzie są dotacje .
Radny P.Chmielewski – ogólnie rozmawialiśmy , że zainteresujemy się tematem .
Wójt Gminy – ja proszę o konkrety .
Radny P.Chmielewski – proszę zaangażować kogoś do tego problemu .
Wójt Gminy – bardzo proszę o pomoc w znalezieniu źródeł.
Radny P.Chmielewski – teraz zabrzmiało to trochę inaczej .
12/remont dachu w szkole – było spotkanie i wyraźnie było powiedziane ,że nie ma
takiego pojęcia sam remont dachu ,
13/o kredytach rozmawialiśmy ,
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14/ gwarancja na drogę w Brzozowicy – jak tylko pogoda pozwoli to Pan 
Miąskiewicz ma się tym tematem zająć , gwarancja jest do sierpnia ,
15/pani Wadas pytała o chodniki -  odpowiadałem przy okazji budżetu ,
16/ odśnieżanie dachów na szkołach – w momencie gdy był wysoki poziom śniegu 
konsultowałem się z panem od BHP , zleciłem rozeznanie pani Dyrektor GZAS ,
z opinii jakie uzyskał od dyrektorów szkół zwalanie śniegu nie było konieczne ,
17/ wpust z wygonu do 637 – dostaliśmy zgodę na piśmie i projekt porozumienia 
dot. wpuszczenia wody z wygonu do systemu kanalizacji drogi 637 . W związku 
z powyższym będziemy corocznie ponosili opłaty , która jest na podstawie 
szacowanej ilości , która tam będzie odprowadzana .

Radny K.Laskowski – ja sam osobiście jestem przeciwny wpisywaniu do rejestru 
zabytków z powodów finansowych , ale możemy o tym podyskutować na  Komisji .
Należałoby odróżnić szkołę od starego budynku Urzędu Gminy , który  ma decyzję 
o rozbiórce więc trudno ,żeby wstawiać go do rejestru zabytków . Żeby go 
odrestaurować trzeba bardzo dużo pieniędzy w  niego włożyć .
Czasami zaglądam do biblioteki , tam już były dwa przypadki awarii z wodą .
Woda zalała książki i komputer .Proszę ,żeby porozmawiać z Panem konserwatorem.
Radny W. Szymański – ja nie otrzymałem odpowiedzi na pytania , które Panu 
zadałem  i znów będę pisał na Pana skargę ,żeby otrzymać konkretną odpowiedź.
Znów będzie ktoś się dziwił ,że ja nie rozumiem pytań  . Chodzi mi o tę kanalizację . 
Była inwestycja około czterech milionów . Według mnie gmina powinna otrzymać 
połowę z tego zadania . Dlaczego nie otrzymała , Pan mi nie odpowiedział . Znów
napiszę na Pana skargę . I to jest właśnie podejście  . Omija Pan pytania okrągłą 
drogą , a nie odpowiada Pan .
Wójt Gminy – konkretnie odpowiedziałem . To wynika z kosztów . O inną kwotę 
się wnioskuje , a inna wychodzi z przetargu . Z kilku złożonych zadań nie 
rozliczyliśmy jednego i nie zostało zrefundowane .

Do pkt.23.P. Krystyna Rosa sołtys sołectwa Dobre II – kiedy będzie robiona ulica
Targowa ? Dziękuję radnemu ,że zainteresował się tym tematem . Szkoda ,że radni z 
Dobrego  ni nie mówią . Zapraszam radnych na te drogę.
Wójt Gminy – jest takie powiedzenie „nie każda krowa , która dużo ryczy , dużo 
mleka  daje „ . Nie każde działanie wynika z dużego mówienia , bo czasami ktoś 
działa ,a nie mówi . Jedno z drugim niekoniecznie .Jest to zadanie nr 1 , sądzę, że w 
okolicach wakacji będzie realizacja .
P.K.Rosa – co z chodnikiem od górki do cmentarza ?
Wójt Gminy  - to zadanie będzie wspólnie z powiatem . Jako jedne i jedyne .Było to 
zapisane w budżecie od samego początku 
P.K.Rosa – problem wałęsających się psów . Teraz dzieci zaczną jeździć rowerami do 
szkoły , psów jest mnóstwo . Trzeba coś zrobić.
Wójt Gminy – jest to problem natury podwójnej .Jeden temat to koszty wyłapania 
W ubiegłym roku udało nam się , że te psy zabrała Pani , której dołożyliśmy 
pieniądze na karmę . Teraz są nowe .
Radny P.Chmielewski – jak Pan Wójt zwrócił uwagę panu Pawińskiemu to 
zagryzłem wargę . Pan nie występował z wnioskiem o to ,żeby zrobić drogę 
w Duchowie czy innych miejscach , a to ,że Pan Pawiński głosował jak głosował
to też nie zrobił nic złego . Proszę Go nie dołować , nie krytykować , nie poniżać
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bo ja to tak odbieram . Prosiłem Pana już nie raz ,żeby inaczej pewne sprawy 
ubierać. I bardzo proszę ,żeby Pan pamiętał o tym nie tylko w stosunku do mnie ,
bo mnie to bardzo rusza , ale w stosunku do pozostałych radnych . Wspomniał Pan 
o ulicy Targowej , że ktoś chciał kłaść asfalt 20 grudnia  . Od początku roku do 
października nie zdążył Pan zrobić projektu  na chodnik ten , o który pytała Pani 
sołtys . Były wolne środki , zgłosiłem wniosek ,żeby zając się tą sprawą . Można 
było zrobić to dużo szybciej . Mieszkańcy powinni mieć pretensję do Pana , że
nie zrobiliśmy tego w zeszłym roku . Ogłosił Pan pewne procedury , oczywiście 
może Pan to zrobić , ale mógł Pan to zrobić dużo szybciej . Ja nie chciałem 
kłaść 20 , ja chciałem wykorzystać środki , które były i zrobić to w minionym roku .
Moje trzecie pytanie , ja rozumiem ,że odpowiedź jest za trudna , bardzo proszę 
przygotować mi to na piśmie na kolejną sesję  czy przysłać mi poczta , albo
ja przyjadę. Bardzo proszę o wyjaśnienie tego kredytu . Jest to sytuacja , która 
ciekawi wszystkich , bardzo proszę udostępnić to wszystkim . Proszę nie dogryzać 
komuś w jakiś sposób poniżać bo ktoś chciał 20 zrobić . To Pan chciał 20 zrobić.
Ja chciałem to zrobić w październiku . Przepraszam i dziękuję .
Radny M.Koseski – chciałbym spytać o interwencję w sprawie zatoczki 
do SKANSKIEJ , czy był tam Marcin czy ewentualnie pan Wójt ?
Wójt Gminy – nie potrafię odpowiedzieć na to pytanie , nie ma dzisiaj pracownika .
Radny W. Szymański – chciałbym się odnieść do pańskich słów  jeśli radny dużo 
mówi , a Pan go porównuje do krowy ryczącej to jest mi bardzo przykro . Bo ja 
bardzo dużo mówię i to chyba dotyczyło się mnie . I Pan mnie porównuje do krowy 
ryczącej . Jest mi bardzo przykro . Panie Wójcie kultura , kultura , kultura .
Panie Przewodniczący , proszę , żeby Pan mi teraz nie przerywał . Chciałbym Panu
podziękować za tę gwiazdkę , którą Pan mi sporządził na Boże Narodzenie .
Tu nie chodzi o mnie , bo ja byłem przygotowany nawet na to ,że tak dostanę, 
chodziło mi o gońca ,żeście go wysłali do mnie z uzasadnieniem   . proszę ,żeby pan 
to pisał bo ja będę chciał to na piśmie . Chodzi o to uzasadnienie do skarg moich .
Pierwszy jest  zapis taki , że wykonano rozeznanie cenowe biletów miesięcznych .
W jaki sposób przeprowadzono rozeznanie biletów miesięcznych na rok szkolny 
2011/2012 i 2012/2013 . Proszę mi to dać na piśmie w jaki sposób Pani dyrektor 
zrobiła te rozeznania cenowe . Tu jest tak napisane w tym uzasadnieniu .
Następne pytanie .jest powiedziane ,że w protokóle  z sesji 9.09. nie ma 
pytania mojego o opinie radcy prawnego , nie ma dlatego ,że było nie nagrywane ,
ale już na tej sesji jest temat przetargu , poruszyłem ten temat . Następne pytanie .
Załącznik nr 2 dowożenie uczniów no rok 2012/2013 . Panie Przewodniczący czy 
Pan czytał ten załącznik , bo tam są fałszywe dane do Rady Gminy . I Pan się pod
tym podpisuje . Proszę mi to wyjaśnić wszystko na piśmie . 
Napisane jest ,że  o opinię radcy prawnego wystąpiliśmy . Nie . To wystąpił radny 
Szymański , wniosek był formalny , był przegłosowany , przy nim było trochę 
kombinacji , który prostowałem na którejś sesji .
Następnie jest napisane ,że ja chciałem coś  zmienić w dowozie uczniów . Powie mi
Pan jakich zmian ja żądałem jako radny w systemie dowozu . Proszę mi to 
wytłumaczyć na piśmie .
Następne . Napisane jest , że w chwili zaoferowania tańszych biletów ze strony 
przewoźnika  został przeprowadzony przetarg . Proszę sobie przeczytać protokół 
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z Komisji Rewizyjnej z 30 października i protokół z 19 sesji  . Tam jest wyraźnie
napisane , że Pani dyrektor GZAS – u mówiła wyraźnie , pan Wójt tak samo ,że 
po opinii radcy prawnego ogłosiliśmy przetarg . A tu napisaliśmy ,że oferta cenowa
wpłynęła . To są wszystkie rzeczy nieprawda .
Pan napisał jeszcze na początku , że to Komisja wypracowała , Komisja pracowała
na wyjaśnieniu pana Wójta . To są moje wyjaśnienia do pierwszej skargi .
Do drugiej skargi na temat tej kanalizacji nieszczęsnej w Dobrem , mam wyjaśnienie
na wszystkie punkty  , a mi chodziło o punkt czwarty .o jakie dofinansowanie 
staraliśmy się i dlaczego nie otrzymaliśmy go   . Nie ma tego wyjaśnienia , bo jeśli
ja złożyłem skargę na Wójta 2 listopada , a 5 już miałem odpowiedź , pytam 
się na Komisji Rewizyjnej dlaczego tak szybko , Pani Skarbnik odpowiedziała 
mi w ten sposób ,że Wójt nie myślał , że ja złożę skargę. To jest w protokóle Komisji 
Rewizyjnej zapisane  . Ja mogę to Pani pokazać bo mam ten protokół . Nie ma 
problemu . Jest zapisane . Mam pytanie , czy Pan to w ogóle czytał to uzasadnienie
czy tylko podpisał ?
Jeszcze mam następne pytanie . Czy goniec to ma płaconą pensję czy od listu ? 
Mówię jeszcze raz ,że nie dostałem odpowiedzi na to pytanie czwarte , bo to nie jest 
odpowiedź . Będę powtórnie pisał tylko trochę wyżej ,żebym dostał tę odpowiedź .
I dziękuję za ten świąteczny prezent .
Radny St.Pawiński - wybielanie się pana Wójta przed publicznością to jest
normalne  . Jeszcze nie słyszałem ,żeby pan Wójt na jakimś zebraniu powiedział ,
że ja wspólnie z Radą podjęliśmy taką , a taką decyzję . Nie , bo to Rada . Uważam ,
że jest to nie w porządku .
Radny M.Poławski – ja odnośnie psów. Bardzo prosto jest to sprawdzić przez 
policję jak ta Pani dokarmia psy . Ja widzę często jak ta Pani wraca z rynku to
za chwilę psy są dokarmiane . Policjanci kręcą się cały czas . Wystarczyłoby się 
przejechać tylko wtedy gdy wraca z rynku . Bardzo szybko by to dostrzegli .
Radny K.Laskowski – ja w sprawie przetargu . Nie chcę nawet polemizować
z panem Szymańskim . Ja mam pytanie do wszystkich kolegów i koleżanek radnych .
Ja k to jest ,że np. nad przetargiem na ośrodek zdrowia nikt nie dyskutował choć 
ja powiem szczerze mam inne zdanie . Głosowałem z Państwem ,żeby nie było ,że ja 
nie chciałem , bo ja bym wolał , żeby ośrodek zdrowia puścić też na przetarg , ale
nad tym nie dyskutujemy . Przyjęliśmy do wiadomości ,że bez przetargowo i nie
ma na ten temat dyskusji . Pomimo tego ,że mam inne zdanie podporządkowałem się 
Radzie . Natomiast nad tym nieszczęsnym przetargiem na dowożenie to się 
wozimy i wozimy . Proszę w końcu sprowadzić radcę prawnego na komisję .
Uważam ,że nawet tu przetarg na dowożenie był błędem , bo dlaczego mamy do 
przetargu zapraszać firmę , która nie płaci u nas podatków . Co mnie obchodzi
MOBILIS z Mińska jak u nas podatku nie płacą . 
Nie mówmy tylko o cenach , ale o samochodach , czy są ciepłe , czy nie cieknie
z nich olej . Nad tym trzeba było dyskutować. Jeśli złamano prawo w sprawie Pani
dyrektor GZAS to proszę to udowodnić . Na razie nie ma na to dowodów. Natomiast
jeśli nie złamała prawa to proszę skończyć tę sprawę i zastanowić się co zrobić w 
następnym roku .
Radny Sł.Wierzba – chciałbym złożyć wniosek formalny , który wcześniej składałem
i który nie został jako uchwała podjęty na poprzedniej sesji ponieważ tam było słowo 
zmienione  zamiast „rozszerzenie” to „dowożenie uczniów”było wstawione słowo
„zapewnić dowożenie uczniów „ Po raz drugi składam wniosek formalny , 
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aby rozszerzyć dowożenie uczniów o osiem przystanków , które były w poprzednim 
wniosku . Jeśli firmy , które odpowiedziały , a jeżdżą na tych trasach , odpowiedziały 
negatywnie to przynajmniej rozszerzyć dowożenie o tę firmę , która wypowiedziała 
się pozytywnie  czyli o firmę MOBILIS . Firma wypowiedziała się pozytywnie ,że 
będzie jeździć dalej i nawet za zerową cenę tylko ,żeby gmina Dobre zapewniła 
nawroty  tzw. ronda w tych miejscowościach . Bardzo bym prosił o to , aby 
udostępnić i umożliwić firmie MOBILIS rozszerzenie jeżdżenia  po te dzieci , które 
dowozi firma MOBILIS .
Wójt Gminy – każda firma w  każdym momencie może rozszerzyć trasę i dowożenie.
Firma MOBILIS powiedziała tak , ale  pod warunkiem . Postawili warunek nie do 
spełnienia. Wszystko na to wskazuje ,że od września nie będzie przetargu na 
dowożenie . To jest zła forma i bardzo niewygodna . MOBILIS chciał umowę 
rozwiązać już w grudniu . Umowa obłożona jest pewnymi karami i nie można było 
tego zrobić . Jeżeli jakakolwiek firma zechce zmienić trasy to oczywiście może .
Nie możemy jej nakazać i nie możemy jej zabronić.
Radny Sł. Wierzba – moglibyśmy jednak spełnić te warunki MOBILISA .
Wójt Gminy – ten warunek to 160 biletów będziemy u nich wykupywali . Umowa 
opiewa ,że liczba biletów zakupowanych będzie podawana co miesiąc do 20 
poprzedniego miesiąca .Na starcie około 30 rodziców przyniosło oświadczenia ,że 
nie chcą dojeżdżać z MOBILISEM , a teraz ta liczba podwoiła się .
Radny M. Poławski – trzeba wysłać konserwatora ,że posprawdzał zasuwy przy
hydrantach . Podczas pożaru nie mogliśmy dostać się do zasuw bo były pozawalane .
Wójt Gminy – zasuwy i hydranty są sprawne bo akurat w roku ubiegłym mieliśmy 
przegląd. Problem jest innej natury . Hydranty i zasuwy znajdują w drogach .
P. Paulina Nowakowska sołtys sołectwa Rakówiec – czy firma MOBILIS poniosła
jakieś konsekwencje  z tego powodu ,że jednego dnia nie przyjechał autobus w ogóle 
a dwa razy spóźnił się .
P. Regina Gadomska sołtys sołectwa Duchów  - chciałabym zwrócić uwagę na naszą 
drogę .. Miała być robiona droga w Porębach , ale nie ma jej w planach .Spójrzcie na 
to okiem gospodarskim. Mieszkańcy są oburzeni . Pan Wójt na zebraniu obiecał .
P. Kazimierz Sokulski sołtys sołectwa Jaczewek – chodzi mi o kawałek drogi za 
mostem od Radoszyny do Adampola koło pana Sitnickiego , są doły , trzeba 
równarkę. Co z bobrami ?
Wójt Gminy – tuz za granicami naszej gminy powstają farmy wiatrowe i między 
innymi w tej chwili jest etap decyzji środowiskowej na farmę wiatrową w 
Wiśniewie w zakresie oddziaływania tej farmy znalazły się działki Mlęcina .
Proszę o zainteresowanie się tematem . Ta decyzja będzie wydawana przez gminę 
Jakubów , a my opiniujemy . Taka jest procedura administracyjna .
Mówiłem o składaniu wniosków w ramach projektów unijnych w ramach LGD.
Jeden z naborów był na początku tego roku .Kolejny nabór zbliża się , który będzie
w maju lub czerwcu . Warunki naboru zostały poznane w ubiegłym tygodniu .
Gmina Dobre w ramach odnowy wsi może złożyć wnioski na kilkaset tysięcy .
W ramach tego naboru przygotowywany jest chodnik w Mlęcinie . W ramach 
tej odnowi wsi można pomyśleć o innych miejscowościach . Podstawowym 
dokumentem jest Plan Odnowy Wsi . Czy Państwo radni skierują pieniądze w 
przyszłym roku na wkład własny i które miejscowości mają realnie szansę na
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wzięcie .W ramach wniosku mogą być wyposażenia , ewentualnie drobne prace 
związane z położeniem kostki. W ramach centrum miejscowości . Mam tu na myśli
budynki OSP . Do tej pory minimalna kwota , o którą można było występować to 
była kwota 25 tysięcy , w tej chwili podniesiono tę kwotę do 50 tysięcy , a zatem
minimalny koszt zadania 80 tysięcy . Ochotnicze Straże Pożarne nie mogą dostać ani 
złotówki . Pieniądze są na centrum miejscowości .zadanie nie może być dzielone .
Radny K. Laskowski – na najbliższą Komisję proszę zaprosić pana Rawskiego 
Wiceprezesa LGD , który udzieliłby nam informacji jakie są priorytety , jakie
projekty warto pisać , jak to ocenia Urząd Marszałkowski .Są pieniądze do 
pozyskania .
Radna H. Wadas – a czy jeśliby mieszkańcy zebrali pieniądze to też byłoby 
traktowane jako wkład własny ? 
Wójt Gminy -  oczywiście ,że tak .
P.B.Galej sołtys sołectwa Poręby Nowe – przejrzałem kwestionariusze na podatek , 
są dłużnicy na kilka tysięcy , a nawet 100 tysięcy . Trzeba te pieniądze  ściągnąć. 
Czas żeby zrobić porządek .
Przew.Rady Gminy – cały czas walczymy o pieniądze .
Skarbnik Gminy – my procedurę stosujemy , najpierw idą upomnienia , potem tytuły 
wykonawcze , ale różnie to bywa , często komornik nie ma co ściągnąć.
Przew.Rady Gminy – czy głosujemy wniosek radnego Wierzby ? Czy pan Wierzba 
podtrzymuje swój wniosek ?
Radny Sł.Wierzba – ja miałem nadzieję ,że Pan Wójt zrealizuje warunek MOBILIS-u 
Czy gmina zrealizuje ten warunek czy nie ?
Wójt Gminy – nie zmusimy mieszkańców do tego ,żeby na siłę innym środkiem 
komunikacji publicznej jeździli niż jeżdżą. Ja rozumiem Pana radnego . Od września 
nie  wejdziemy w przetarg  , ani o ceny biletów. przetargu . To wszystko jest 
niepotrzebne .
Radny Sł.Wierzba – w tym roku nie mam na co liczyć , mogę mieć tylko nadzieję 
na przyszły . Rozmawiałem z panem Wytrykusem z TAJ BUS-a , powiedział mi ,że
po żwirówkach on nie jeździ  . W przyszłym roku będzie betonówka więc być może 
pojedzie .

Ostatecznie radny Sł.Wierzba wycofał swój wniosek .

Radny W. Szymański - Panie Wójcie mówi Pan ,że nie będzie rozeznania cenowego 
biletów ,. no to przypuśćmy ,że firma nasza z gminy krzyknie cenę 100 złotych 
i Pan za to zapłaci ? To jest niepoważna rzecz według mnie  , bo jeśli teraz bilet 
kosztuje 50 złotych , a będzie chciał 100 złotych to gmina będzie płaciła ?
Wójt Gminy – dokładnie tak . To wynika z ustawy o systemie oświatowym .
Rodzic przynosi bilet , a gmina zwraca . Jedynym mechanizmem regulującym będzie 
rynek .
Radny W. Szymański – mówi Pan ,że zwróci za bilety rodzicom . Przed przetargiem 
ceny biletów były 59 złotych , a gmina zwracała 49 złotych . To dlaczego gmina nie 
zwracała 59 złotych ? Kto rodzicom 10 złotych zwróci?
Wójt Gminy – bo był przetarg .Jest to niedobry sposób i dla nas i dla przewoźników.
Tak jak mówiła pani sołtys z Rakówca , była podstawa do zerwania umowy.
Radny W. Szymański – to dlaczego nie została zerwana  ?
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Wójt Gminy – to chyba nie o to chodzi . Ten przetarg spowodował straszne
zamieszanie . Daliśmy się nieopatrznie wprowadzić w taki system , który jest
niewygodny dla nas i dla firm . I wcale niekoniecznie zgodny w prawem .
Te wszystkie niedogodności powodują to ,że się z tego wycofamy .
Radny W. Szymański – to znaczy ,że będziemy płacili tyle ile  przewoźnik będzie 
chciał . To jest właśnie takie podejście do tematu . W ustawie nie ma nic ,że
rodzic decyduje o wyborze przewoźnika . To tylko w gminie Dobre tak jest..
W Jakubowie jeżdżą firmy , nie ma problemu . Tutaj się zrobił problem tylko 
dlatego , od razu mówię ,że nie mówię w imieniu firmy PKS , że wypadł TAJ BUS
z przetargu . Dlaczego LECH TRAWEL nie wydał, bo opuścił ceny biletów .
Zrozumiał ,że za dużo brał rok czasu , opuścił ceny i jeździ . A tu nie opuścił cen i 
dalej chce jeździć na siłę. Na siłę chcemy komuś zrobić dobrze.
Wracając do wolnych wniosków. Panie Przewodniczący chciałem złożyć trzy 
wnioski :
1/ obniżenie diet  radny do 50 złotych ,
2/ obniżenie diety Przewodniczącemu Rady Gminy do 312 złotych ,
3/ Pani Skarbnik , pan Wójt ile ma podstawy ? I jaka jest minimalna podstawa ?
Skarbnik Gminy – nie pamiętam .
Radny W. Szymański – trzeci wniosek , dla pan Wójta o minimalną podstawę
wynagrodzenia zasadniczego .

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad powyższymi wnioskami :

1/ za pierwszym wnioskiem głosowało 4 radnych , przeciw 6 radnych , 2 radnych 
   wstrzymało  się od głosu , 1 radny nie brał udziału w głosowaniu ,
2/za drugim wnioskiem głosowało 4 radnych ,  przeciw 6 radnych , 2 radnych
   wstrzymało się od głosu , 1 radny nie brał udziału w głosowaniu ,
3/za trzecim wnioskiem głosowało 5 radnych , przeciw 7 radnych , 1 radny 
  wstrzymał się od głosu ..

Radny K. Laskowski – ja mam prośbę , proszę nas traktować poważnie na drugi raz.
Ja mogę tak dla jaj za przeproszeniem na następnej sesji powiedzieć ,żeby ustalić
stawkę zerową diety, żeby wszystkim zrobić na złość. Na przyszłość jeśli ma Pan 
jakiś wniosek do zaproponowania , jest Pan Przewodniczącym BOR-u , niech Pan 
kolegów i koleżanki potraktuje poważnie  i zaproponuje ten wniosek na komisji .
Podyskutujmy wtedy bez emocji , bez ludzi , bez publiki . Bo Pan w tej chwili tak
naprawdę nie chciał obniżyć nikomu diety . Pan chciał pokazać ,że oszczędza 
pieniądze   , ale kosztem kolegów , koleżanek . Rozsądna grupa zagłosowała
przeciw pomimo tego ,że można im teraz powiedzieć ,że głosowali na kasę.
Uważam ,że ci co głosowali przeciw po prostu cieli być traktowani poważnie .
Radny W. Szymański – panie radny Laskowski , proszę zobaczyć czy jest publika , 
nie ma publiki  w ogóle już teraz. Zerowe konto nie może być. Trzeba brać dietę za 
sesję czy za komisję. Ja kiedyś chciałem pracować za nic ,ale pan Sabak powiedział 
mi ,że nie mogę . Pani radny Laskowski , mi jest publika niepotrzebna , bo Pan
jak Pan nastał jako radny i usłyszał ,że za komisję , czy sesję jest 90 złotych to 
krzyczał Pan ,że na tym straci . Panu chodzi o kasę , a ja pracować mogę społecznie 
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Ale ,że ja , tak jak Wójt mówi , dużo ryczę.
Wójt Gminy – w pierwszej kadencji Rady Gminy radni uchwalili diety symboliczne .
Po półtora roku Rada przestał móc podejmować uchwały . Przed sesją pojawiało się 
pytanie będzie 10 radnych czy nie . Dieta nie służy dorobieniu się , zarobieniu .
Dieta powinna być wyliczona w taki sposób ,żeby refundowała poniesione straty .
Jeżeli w skali roku zaoszczędzimy 10 tysięcy czy 15 to gmina nie zbankrutuje .
Natomiast jest to skuteczna metoda storpedowania pracy Rady Gminy . Niektórzy 
mogą sobie tak załatwić ,że to w ogóle nie koliduje z pracą. W znacznej części 
jest tak ,że radny musi się zwalniać z pracy , traci  zarobki . Czy chcemy ,żeby do 
Rady trafiali ludzie mądrzy czy niekoniecznie. Pod publikę to pięknie brzmi , ale
z tego nic nie wynika .
Radny W. Szymański – ja nie myślę rozwalać całą Radę . Ja po prostu szukam tylko
oszczędności . Pan mówi 10 tysięcy . Jakby Pan dokładnie przeliczył to trochę więcej
wyjdzie . Ale tu jest właśnie problem .Tak jak Pan powiedział  , że jak ktoś znajdzie 
jakieś pieniądze to robi Pan z niego kozła ofiarnego . Najlepiej ciągnąc kasę do góry
maksymalnie i przychodzić na sesję i pracować , a jak pracować to jest nieważne .
Ja nie chciałem Rady rozwalać. Ja szukam oszczędności . Budowa szkoły , inne 
tematy itd.., itd. . Jeśli radny znajdzie pieniądze dla gminy to jest wrogiem.
Państwo radni proszę nie szukać żadnych pieniędzy bo jeśli coś znajdziecie będziecie 
wrogami. Tak jak jest wrogiem radny Szymański . Panie Wójcie , ja jestem 
trzecią kadencję , były diety niższe i nie było problemu . Nie przypominam sobie 
żeby nie było qworum na którejś sesji . Zawsze sesja się odbyła . Z reszta na 
Komisji Rewizyjnej pan Przewodniczący powiedział ,że radni powinni pracować też 
społecznie . Praca radnego to jest praca społeczna .
Radny M.Koseski – wszędzie na takich stanowiskach powinni pracować ludzie 
wyszkoleni i dobrze opłacani .
Proponuję dietę miesięczną dla radnego w wysokości 500 złotych .
Radny K.Laskowski – nie róbmy jakiś cyrków , głosowałem za utrzymaniem diet ,
będę głosował przeciwko podwyżkom diet . Traktujmy się poważnie .Możemy 
obniżyć do 10 czy 20 złotych , ale sołtysom podnieśliśmy . Sprawy finansowe są 
drażliwe . Nie podwyższajmy diet .

Przew. Rady Gminy zarządził głosowanie nad wnioskami :

za wnioskiem radnego Koseskiego głosował 1 radny , 9 było przeciwnych , 
2 wstrzymało się od głosu  .
W związku z powyższym wynikiem  nie poddano pod głosowanie wniosku radnego 
Laskowskiego .

Przew. Rady Gminy – ponieważ zostałem wywołany do odpowiedzi przez radnego 
Szymańskigo w sprawie pisma ,że to jakaś gwiazdka . Ja tego nie traktowałem tak .
Odpowiadałem na te pisma z wielką wnikliwością . Jak Pan zauważył  tam jest sporo
napisane . To ,że się Panu pewne rzeczy nie zgadzają ja się w zupełności z Panem 
zgadzam.. Bardzo proszę , jakby Pan był uprzejmy i na piśmie wypunktował  o co
chodzi to postaralibyśmy się w miarę szybko ustosunkować się do tego . Jeżeli 
Pan tego nie uczyni  to będzie jeszcze urządzenie , które nagrało i też się 
zechcę do tego ustosunkować . Odpowiedzi udzielić.. W dalszym ciągu  popieram 
wniosek pana Laskowskiego , aby  przynajmniej raz w roku  Rada mogła spotkać się 
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z radcą prawnym . Ja mam też sporo uwag , a nawet i pytań wynikających 
z dzisiejszej sesji co mam robić odpowiadając na pytanie skoro radnemu to nie 
odpowiada. Jeśli jest taka możliwość to przynajmniej raz na pół roku żebyśmy mogli
z radcą spotkać. Może nie na Komisji BOR , tylko tak sobie porozmawiać . Państwo
na pewno macie wiele uwag .
Radny W. Szymański – ja prosiłem o spotkanie z mecenas na tamtej komisji . Pan
Sekretarz odpowiedział ,że złamała nogę i nie może przyjechać, inny radca nie chciał
przyjechać bo nie jest w temacie . To jest takie odbijanie pałeczki od ściany .
Przecież tam pracuje dwóch mecenasów prawdopodobnie , drugi nie mógł 
przyjechać ? Rzuciłem takie hasło ,że przywieźć na tę komisję .Jeśli będzie 
następna Komisja BOR-u to będzie taki punkt spotkanie z panią .mecenas .
Wójt Gminy – pani mecenas jak najbardziej jest za . W poprzedniej kadencji spotkała
się z radnymi tylko raz na początku , przeprowadziła szkolenie , ale zainteresowanie
było takie sobie . Jak tylko będzie mogła od strony zdrowotnej to dotrze . Jeżeli
chodzi o kogoś innego , my mamy umowę z tą Panią , a nie z kimś innym .
Więc skoro zawsze opiniuje nasze uchwały to najlepiej jak ona przyjedzie ,a nie ktoś
inny. 
Pan pytał jak płacone ma goniec .Ma płacone od listu 70 % tego co płacilibyśmy 
poczcie  .
Radny W. Szymański – dlaczego się zapytałem jak ma płacone goniec . Ostatnio do
mnie do domu , do siostry żony , pod jeden adres przyszło dziewięć listów.
Trzy do mnie , trzy do żony , trzy do siostry żony i jeden wspólny . Czy nie można
było tych trzech pism wsadzić w jedną kopertę.. To chyba jest trochę przesadnie.
Wójt Gminy – wkładając te listy do jednej koperty miałby Pan argument ,żeby obalić 
to co w tych kopertach było . Takie są przepisy . Na ogół dotyczy to sytuacji gdy 
sąsiad ubiega się o decyzję o warunkach zabudowy . Tu ma Pan racje ,ale od strony
administracyjnej tak musi być.
Przew.Rady Gminy – na czym my chcemy zaoszczędzić . Dajcie sobie już spokój .
Dla mnie to jest śmieszna sprawa .Nie szukajmy tutaj oszczędności , bo tu już ich nie 
ma. Czy zazdrość jest ,że ten goniec lata .?
Radny W. Szymański – panie Przewodniczący , ja się tylko zapytałem ,czy nie 
można było wsadzić w jedną kopertę., ja zrozumiałem odpowiedź.. To pan Wójt 
rozciągnął ten problem . Rozumiem ,że nie można i to wszystko .

Do pkt.24.W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy 
zamknął sesję.
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